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Protokół Nr XXXVIII/10 

z sesji Rady Powiatu Gostyńskiego 
odbytej dnia 25 marca 2010 r. 

w sali konferencyjnej Starostwa Powiatowego w Gostyniu 

 

Ad 1) 
Przewodniczący Rady Powiatu Pan Robert Marcinkowski o godzinie 13.00 otworzył trzydziestą 

ósmą sesję Rady Powiatu Gostyńskiego. 

Przewodniczący Rady powitał radnych oraz zaproszonych gości. 

 

Przewodniczący Rady zwrócił się o uczczenie minutą ciszy zmarłego w niedzielę 21 marca br. 

Mariana Lewandowskiego, długoletniego pracownika administracji rządowej i samorządowej. Przed 

przejściem na emeryturę pracował w Starostwie Powiatowym jako Zastępca Naczelnika Wydziału 

Architektury, Budownictwa i Gospodarki Nieruchomościami. Był nie tylko urzędnikiem, 

ale człowiekiem z wielką pasją poznawania świata, odkrywania jego tajemnic, był także serdecznym 

kolegą i przyjacielem.  

 

 

W Radzie Powiatu zasiada 19 radnych. Przewodniczący Rady stwierdził, że Rada jest władna 

podejmowania uchwał, gdyż jest zachowane quorum. Podczas stwierdzania quorum na sesji 

obecnych było 17 radnych. Nieobecni byli radni Pan Grzegorz Marszałek i Pan Zdzisław Kowalczyk. 

Lista obecności stanowi załącznik nr 1 do protokołu. 

Lista zaproszonych gości stanowi załącznik nr 2 do protokołu. 

 

Ad. 2)  
Składanie i rozpatrywanie wniosków dotyczących porządku obrad. 
Przewodniczący Rady Pan Robert Marcinkowski przedstawił porządek obrad XXXVIII sesji Rady 

Powiatu.  

 
Porządek posiedzenia XXXVIII sesji Rady Powiatu: 
1. Otwarcie i ustalenie quorum. 

2. Składanie i rozpatrywanie wniosków dotyczących porządku obrad.  

3. Przyjęcie protokołu z XXXVII sesji Rady Powiatu. 

4. Informacja Starosty o działalności Zarządu Powiatu Gostyńskiego w okresie międzysesyjnym. 

5. Pytania radnych dotyczące przedstawionej informacji i odpowiedzi Zarządu. 

6. Informacja Przewodniczącego Rady o złożonych interpelacjach i udzielonych 

na nie odpowiedziach. 

7. Zapytania radnych. 
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8. Zapoznanie z formami promocji Powiatu Gostyńskiego w ramach członkowstwa w Wielkopolskiej 

Organizacji Turystycznej. 

9. Rozpatrzenie projektów uchwał oraz podjęcie uchwał w sprawach: 

a) zmiany Regulaminu Organizacyjnego Starostwa Powiatowego w Gostyniu, 

b) upoważnienia Zarządu Powiatu Gostyńskiego do podejmowania czynności  

w zakresie utworzenia gimnazjum dwujęzycznego, 
c) określenia zadań z zakresu rehabilitacji zawodowej i społecznej osób 

niepełnosprawnych, realizowanych w ramach środków Państwowego Funduszu 
Rehabilitacji Osób Niepełnosprawnych oraz wysokości kwot na poszczególne zadania 

d) zmiany uchwały Nr XXXIII/270/09 Rady Powiatu Gostyńskiego z dnia 24 września 2009 
roku udzielenia pomocy finansowej dla Powiatu Rawickiego, 

e) zaciągnięcia kredytu długoterminowego, 
f) zmian budżetu i w budżecie powiatu na 2010 r. 

g) przyjęcia rocznego sprawozdania z działalności Komendy Powiatowej Policji 

w Gostyniu oraz informacji o stanie porządku i bezpieczeństwa publicznego 

na terenie powiatu gostyńskiego za 2009 rok, 

h) przyjęcia informacji Komendanta Powiatowego Państwowej Straży Pożarnej 

w Gostyniu o stanie bezpieczeństwa na terenie Powiatu Gostyńskiego 

w zakresie ochrony przeciwpożarowej w roku 2009, 

i) przyjęcia informacji Państwowego Powiatowego Inspektora Sanitarnego 

na temat stanu sanitarnego i sytuacji epidemiologicznej Powiatu Gostyńskiego w roku 

2009, 

j) przyjęcia informacji Powiatowego Lekarza Weterynarii o stanie bezpieczeństwa 

sanitarno - weterynaryjnego Powiatu Gostyńskiego w 2009 r., 

10. Odpowiedzi na zapytania radnych. 

11. Wnioski i oświadczenia radnych. 

12. Wolne głosy.  

13. Zakończenie.  

 

Ad. 3) 

Protokół Nr XXXVII/10 z sesji Rady Powiatu Gostyńskiego z dnia 11 lutego 2010 r. został przyjęty 

w wyniku głosowania: 17 głosów „za”, 0 głosów „przeciw”, 0 głosów „wstrzymujących się”.  

W głosowaniu uczestniczyło 17 radnych.  

 

Na posiedzenie Rady Powiatu przybył radny Pan Grzegorz Marszałek. 
Na sali obecnych jest 18 radnych. 
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Ad. 4) 

Przewodniczący Rady Pan Robert Marcinkowski poinformował, że informacje z posiedzenia 

Zarządu Powiatu z dnia 11 i 25 lutego oraz 3 i 11 marca 2010 r. zostały przekazane radnym. 
Informację z posiedzenia Zarządu z dnia 19 marca 2010 r. przedstawił Starosta Pan Andrzej 

Pospieszyński. 

Informacja stanowi załącznik nr 3 do protokołu.  

 
Na posiedzenie Rady Powiatu przybył radny Pan Zdzisław Kowalczyk. 

Na sali obecnych jest 19 radnych. 

 
 
Ad. 5) 
W punkcie „Pytania radnych dotyczące przedstawionej informacji i odpowiedzi Zarządu” radni 

zadali następujące pytania: 
Radny Pan Alfred Siama zwrócił się z pytaniem dotyczącym informacji z 11 marca br, pkt 2 e): 

„Zarząd rozpatrzył wniosek Rady Sołeckiej wsi Gumienice w sprawie przebudowy drogi powiatowej 

nr 4921P we wsi Gumienice. Zarząd postanowił, że naprawa drogi zostanie wykonana w ramach 

bieżącego utrzymania.” Zwrócił się o uszczegółowienie realizowanego przedsięwzięcia- przebudowa 

czy naprawa.  

Ponadto zapytał o pkt 1 informacji z 11 lutego br.: „Zarząd rozpatrzył wniosek Dyrektora Zespołu 

Szkół Zawodowych w Gostyniu w sprawie dofinansowania praktyki zawodowej w Zakładzie 

Promowania Kształcenia Zawodowego we Frankfurcie nad Odrą. Zarząd postanowił przeznaczyć 

5.000 zł na powyższy cel. Środki będą pochodziły z rezerwy oświatowej.” Radny zapytał, jacy 

uczniowie będą uczestniczyć w tej praktyce, w jakim zawodzie kształceni i czy jedynym źródłem 

finansowania jest Powiat Gostyński.  

Wicestarosta Pan Janusz Sikora odpowiadając na drugie pytanie radnego poinformował, że był to 

wyjazd uczniów kształcących się w kierunku gastronomi- po 5 uczniów ze szkoły zawodowej 

i technikum. Ze względu na to, iż szkole nie udało się zebrać całej potrzebnej kwoty, zadanie to nie 

zostanie zrealizowane.  

Dyrektor Powiatowego Zarządu Dróg w Gostyniu Pan Grzegorz Mayer wyjaśnił, że na wykonanie 

przebudowy drogi muszą być zabezpieczone środki zarówno Powiatu jak i Gminy Pogorzela. 

Jest to droga III kategorii. Decyzją Zarządu będzie wykonana naprawa drogi polegającą 

na wykonaniu ubytków w nawierzchni istniejącego asfaltu.  

Radny Pan Alfred Siama wracając do sprawy praktyki zawodowej zapytał, czy to oznacza, 

że praktyka nie odbędzie się w ogóle, czy też została ona jedynie odroczona. 

Wicestarosta Pan Janusz Sikora wyjaśnił, że praktyka nie odbędzie się, natomiast ZSZ stara się 

o program „Leonardo Da Vinci”, który opiera się również na wymianie uczniów.  
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Radny Pan Jarosław Jędrkowiak zapytał o sprawę zwrotu środków za wydane karty pojazdów. 

Ponadto zapytał o informację Powiatowego Urzędu Pracy na temat stanu bezrobocia na koniec lutego 

br. w porównaniu z rokiem ubiegłym  

Starosta Pan Andrzej Pospieszyński odpowiadając na pierwsze pytanie powiedział, że sytuacja 

w Powiecie Gostyńskim jest dobra w porównaniu do sytuacji w innych powiatach.  

Sekretarz Pan Leszek Maliński dodał, że wg informacji uzyskanych z sądu wpłynęło do tej pory  

21 pozwów w tej sprawie. 

Starosta Pan Andrzej Pospieszyński zwrócił się o wstrzemięźliwość w reklamowaniu tego 

problemu, aby nie nakłaniać kolejnych osób do składania pozwów w tej sprawie.  

Zastępca Dyrektora Powiatowego Urzędu Pracy w Gostyniu Pan Andrzej Czupryński 
poinformował, że stopa bezrobocia na koniec stycznia 2010 r. wynosiła 13,6%, co stanowi 4.360 

bezrobotnych w tym 2.266 kobiet. Na koniec lutego było 4.541 bezrobotnych, w tym 2.316 kobiet. 

Na koniec grudnia 2009 r. bezrobocie wynosiło 12,4% - 3.930 zarejestrowanych bezrobotnych, w tym 

2.113 kobiet.  

Radna Pani Elżbieta Palka zapytała o informację z 19 marca br, pkt 3 c „Zarząd zapoznał się 

z informacją Naczelnika Wydziału Oświaty i Spraw Społecznych w sprawie ogłoszenia Burmistrza 

Gostynia dotyczącego sprzedaży nieruchomości położnej w Gostyniu przy ul. Przy Dworcu.” Radna 

zapytała o kwotę wyceny tego obiektu, jaka jest jego powierzchnia. Ponadto, jeżeli zatrzymano 

sprzedaż do sierpnia, zapewne Dyrektor opracowuje jakąś koncepcję, w związku z tym zapytała 

o koncepcję zagospodarowania obiektu przez szpital.  

Starosta Pan Andrzej Pospieszyński poinformował, że cena wywoławcza nieruchomości 

to ok. 300.000 zł, powierzchnia to kilkanaście arów. Jest to stary budynek dworca. Powiat zabiega 

o możliwość powstania w tym miejscu stacji dializ bądź innej placówki potrzebnej na gostyńskim 

rynku usług medycznych. Inwestycja ta powinna być inicjatywą prywatną, ale należy podjąć kroki, 

aby skłonić potencjalnego inwestora do pobudowania np. takiej stacji dializ. Ponadto Dyrektor mówił 

o pewnych gabinetach specjalistycznych, które mogłyby funkcjonować przy szpitali i uzupełniać jego 

ofertę. W związku z potrzebą poprawy sytuacji powierzchniowej szpitala, obecne biura mieszczące 

się przy szpitalu mogłyby zostać przeniesione do tego budynku. Po rozmowie z Burmistrzem 

ma zapewnienie o przeprowadzeniu rozmów z radnymi na temat nieodpłatnego przekazania tej 

nieruchomości w ramach współpracy między Gminą Gostyń a Powiatem Gostyńskim.  

Zastępca Dyrektora Powiatowego Urzędu Pracy w Gostyniu Pan Andrzej Czupryński 
w uzupełnieniu wcześniejszej informacji poinformował, że dysponuje danymi od 2006 roku.  

Przewodniczący Rady Pan Robert Marcinkowski wyjaśnił, że pytanie dotyczyło porównania 

danych roku 2009 do roku 2010.  

Pan Andrzej Czupryński powiedział, że w tym czasie bezrobocie wzrosło o 640 osób.  

Radny Pan Jarosław Jędrkowiak wyjaśnił, że chodziło mu o porównanie danych z lutego 2009 roku 

do danych z lutego 2010 r. 
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Ad. 6) 

Informacja Przewodniczącego Rady o złożonych interpelacjach i udzielonych  
na nie odpowiedziach. 
W okresie międzysesyjnym nie wpłynęły żadne interpelacje.  

 

Ad. 7) 
Zapytania radnych. 
Przewodniczący Rady Pan Robert Marcinkowski poinformował, że otrzymał zapytanie od radnego 

Pana Grzegorza Józefowskiego o treści: „Zwracam się z uprzejmą prośbą o zapytanie 

za pośrednictwem Rady Prezesa Poczty S.A. Andrzeja Polakowskiego w Warszawie, ul. Rakowiecka 

26, dlaczego brakuje na poczcie w Borku Wlkp., Piaskach i Jaraczewie od miesiąca winiet dobowych 

na autobusy, a na dzień dzisiejszy na poczcie głównej w Gostyniu. Brak winiety na drodze krajowej 

jest karany surową grzywną.” 

Ponadto Przewodniczący zwrócił się z zapytaniem do Zarządu w sprawie drogi łączącej miejscowość 

Sikorzyn z droga wojewódzką nr 434. W ubiegłym roku zwracał się pisemnie, po konsultacji z Panią 

Sołtys w sprawie modernizacji tej drogi. Otrzymał odpowiedź, że inwestycja ta będzie uwzględniona 

w ewentualnych planach budżetowych na rok 2010. W budżecie ta droga się nie znalazła. Były 

również rozmowy, które wskazywały na możliwość wykorzystania ewentualnych oszczędności 

po akcji „zima”. Niestety dziś do zimy będziemy dokładać 1 mln zł, a więc ta perspektywa finansowa 

wydaje się nie najlepsza. Są jednak oszczędności po przetargach. Zapytał, czy Zarząd rozważał 

możliwość wprowadzenia tej inwestycji do budżetu, gdyż jest to jedna z najgorszych dróg na terenie 

powiatu gostyńskiego.  

Radny Pan Mirosław Waluś zapytał, kto na dzisiaj i w jakim zakresie, na jakich zasadach sprawuje 

opiekę pielęgniarską w naszych domach pomocy społecznej, kto ponosi z tego tytułu koszty 

i czy powiat ponosi te koszty, ile one wynoszą i jakie są dalsze perspektywy, gdyż w budżecie środki 

na usługi pielęgniarskie nie były ujmowane.  

Radny Pan Krzysztof Wachowiak zwrócił się z pytaniem o ilość zalanych hektarów w powiecie 

gostyńskim z podziałem na poszczególne gminy. Ponadto zwracając się do Przewodniczącego Rady 

powiedział, że w lutym minął rok, odkąd składał wniosek o zaproszenie Ministra Rolnictwa. Zapytał, 

czy Przewodniczący posiada rejestr wniosków, z którego wynika które z nich zostały już załatwione 

przez Komisje. Zapytał, jak długo Komisja może obradować nad takim wnioskiem. Radny Wachowiak 

zapytał też o pismo, które zostało dołączone do informacji Zarządu a dotyczyło działania WZIR. 

Zapytał, jak na dzień dzisiejszy wyglądają drogi w okolicach Rokosowa i Karca.  

Radna Pani Kazimiera Puślednik zwróciła się z pytaniem do Dyrektora PZD dotyczącym sprzątania 

przed posesjami, w tym utrzymaniem czystości dróg do połowy jezdni. W Gminie jest tak, że każdy 

właściciel posesji sprząta, zostawia śmieci na miejscu do wywiezienia przez pracowników gminy. 

Zapytała, jak wygląda usuwanie śmieci przy drogach powiatowych.  

Radny Pan Zdzisław Kowalczyk zwrócił się z pytaniem do Dyrektora PZD w sprawie drogi 

Pogorzela- Kromolice. Zwracał się już o obcięcie konarów przy tej drodze, w tej chwili poruszył 
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sprawę nawierzchni drogi. Przed laty została tam położona nawierzchnia asfaltową, która zwężyła 

jezdnię. Wówczas była mowa, że ten asfalt to podkład pod właściwą nawierzchnię. Zapytał, 

czy dyrektor bierze pod uwagę konieczność wykonania na tej drodze drugiej nakładki. W tym roku 

powstały bardzo rozległe dziury- zanika tam asfalt.  

 

Ad. 8) 
Dyrektor Biura WOT Pani Ewa Przydrożny przedstawiła formy promocji Powiatu Gostyńskiego 
w ramach członkowstwa w Wielkopolskiej Organizacji Turystycznej. 

Informacja przedstawiona radnym w formie prezentacji stanowi załącznik nr 4 do protokołu.  

 
Radny Pan Jarosław Jędrkowiak zapytał, czy w przeciągu całej działalności organizacji udało się 

wypromować jakiś produkt regionalny. 

Dyrektor Pani Ewa Przydrożny powiedziała, że trudno jest to określić ilościowo, gdyż promocja 

polega na tym, że należy ją wykonywać permanentnie. Stąd też ustalono kilka produktów wiodących. 

Głównym dokumentem, na którym opiera się WOT jest Strategia Rozwoju Turystyki w Wielkopolsce. 

Dokument ten został zatwierdzony w 2007 roku przez Sejmik Województwa. W tej chwili 

opracowywane są programy operacyjne, które zostały skierowane do Zarządu Województwa celem 

ich zatwierdzenia. Produkt regionalny różni się od tego produktu, które sprzedaje biuro podróży, 

gdyż ten drugi posiada swoja cenę, można sprawdzić, ile osób kupiło dany produkt, jest to policzalne. 

Zadaniem WOT jest stwarzanie wizerunku, możliwości samorządom lokalnym i organizacjom 

turystycznym wspólnej promocji za dużo mniejsze pieniądze. Gdyby każdy z regionu chciał wystąpić 

indywidualnie, to wynosiłaby to bardzo dużo, turysta nie bardzo wiedziałby na co ma zwracać uwagę. 

Tymczasem WOT kieruje uwagę turysty na najważniejsze produkty regionu, a oprócz tego 

na każdych targach ma materiały z konkretnych samorządów czy branży.  

Radny Pan Jarosław Jędrkowiak zapytał o system informacji turystycznej, czy będzie to zespół 

infoautomatów wolnostojących, czy też będzie to współpraca z lokalnymi biurami podróży, które 

oprócz swojej oferty będą mogły przekazywać ofertę organizacji turystycznej.  

Dyrektor Pani Ewa Przydrożny wyjaśniła, że system informacji turystycznej ułożony został 

pod kątem projektu. Zakłada on powstanie na terenie Wielkopolski 46 inforkiosków oraz 16 tablic 

na autostradzie, których żaden samorząd samodzielnie nie mógłby postawić. Trzecim elementem 

będą tablice przy obiektach turystyki kulturowej, w tym 4 w Powiecie Gostyńskim. W sprawie 

infokiosków WOT zwracał się do wszystkich swoich członków. Samorządy miały bardzo mało czasu 

na przygotowanie dokumentacji, w tym stosownych pozwoleń budowlanych. Miało powstać 

75 infokiosków, ostatecznie jest 17 partnerów, którzy zdążyli przygotować wspomnianą 

dokumentację. Infokioski będą działać na tej zasadzie, że utworzona zostanie platforma, która będzie 

generowała dane widoczne dla użytkownika. Powiat Gostyń nie zdążył z przygotowaniem 

dokumentacji, istnieje możliwość dołączenia do systemu ale już bez dofinansowania ze środków Unii.  
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Ad. 9 a) 

Projekt uchwały w sprawie zmiany Regulaminu Organizacyjnego Starostwa Powiatowego w Gostyniu 

przedstawił Sekretarz Pan Leszek Maliński. 

Poinformował, że proponowane zmiany dotyczą wyodrębnienia komórki organizacyjnej 

odpowiedzialnej za rozliczanie projektów realizowanych przez Powiat oraz ujęcia w regulaminie 

zadań dotyczących kierowania pacjentów do zakładu opiekuńczo – leczniczego. Powiat Gostyński 

realizuje obecnie programy obejmujące znaczące dofinansowanie ze źródeł zewnętrznych. Uzyskanie 

tych środków obwarowane jest licznymi warunkami, od realizacji których uzależnione jest 

dofinansowanie, co powoduje konieczność wyodrębnienia pracowników odpowiedzialnych 

za rozliczanie projektów. W związku z uruchomieniem zakładu opiekuńczo – leczniczego Zarząd 

przystąpił do realizacji zadań wynikających z rozporządzenia Ministra Zdrowia i Opieki  Społecznej 

z dnia 30 grudnia 1998 r. w sprawie sposobu i trybu kierowania osób do zakładów opiekuńczo-

leczniczych i pielęgnacyjno - opiekuńczych oraz szczegółowych zasad ustalania odpłatności za pobyt 

w tych zakładach tj. wydawania skierowań do zakładu opiekuńczo-leczniczego w Samodzielnym 

Publicznym Zakładzie Opieki Zdrowotnej w Gostyniu. Realizacja wskazanych zadań nastąpi bez 

zwiększenia zatrudnienia w Starostwie. Zgodnie z art. 35 ust. 1 ustawy z dnia 5 czerwca 1998 r. 

o samorządzie powiatowym do wyłącznej właściwości Rady Powiatu należy uchwalanie regulaminu 

organizacyjnego starostwa. Zgodnie z powyższym Zarząd wnosi o przyjęcie przedłożonego projektu 

uchwały. 

 

Przewodniczący Komisji Samorządowo- Organizacyjnej i Porządku Publicznego Pan Grzegorz 
Marszałek poinformował, że Komisja zaopiniowała projekt uchwały pozytywnie- 6 głosów „za”.  

 
Radna Pani Elżbieta Palka zapytała, czy kierowanie do Zakładu Opiekuńczo- Leczniczego 

ma związek z oceną merytoryczną składanego wniosku, czy jest to ocena formalna złożonych 

dokumentów. Ponadto zapytała, kto w Starostwie będzie się tą sprawą zajmował.  

Starosta Pan Andrzej Pospieszyński poinformował, że zadanie to będzie realizowane w Wydziale 

Oświaty i Spraw Społecznych.  

Naczelnik Wydziału Oświaty i Spraw Społecznych Pan Marek Smektała dodał, że odbywa się to 

poprzez analizę formalną dokumentacji, która jest składana do wzoru wniosku i innych dokumentów 

zatwierdzonych uchwałą Zarządu Powiatu. Na tej podstawie przygotowywany jest wzór decyzji 

do członków Zarządu upoważnionych do podpisywania skierowań do ZOL.  

Starosta Pan Andrzej Pospieszyński dodał, że były obawy co do ilości pacjentów. Na dzisiaj jest 

pełne obłożenie, tworzą się nawet kolejki.  

 
Uchwała Nr XXXVIII/315/10 w sprawie zmiany Regulaminu Organizacyjnego Starostwa 

Powiatowego w Gostyniu została podjęta w wyniku głosowania- 19 głosów „za”, 0 głosów 
„przeciw”, 0 głosów „wstrzymujących się”. 
W głosowaniu wzięło udział 19 radnych. 
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Ad. 9 b) 
Projekt uchwały w sprawie upoważnienia Zarządu Powiatu Gostyńskiego do podejmowania czynności 

w zakresie utworzenia gimnazjum dwujęzycznego przedstawił Naczelnik Wydziału Oświaty i Spraw 

Społecznych Pan Marek Smektała. 

Wniosek o utworzenie gimnazjum dwujęzycznego w Zespole Szkół Ogólnokształcących 

w Gostyniu złożył dyrektor szkoły. Zgodnie z art. 5 ust. 5 b ustawy z dnia 7 września 1991 r. 

o systemie oświaty jednostki samorządu terytorialnego mogą zakładać i prowadzić szkoły i placówki, 

których prowadzenie nie należy do ich zadań własnych, po zawarciu porozumienia z jednostką 

samorządu terytorialnego, dla której prowadzenie danego typu szkoły lub placówki jest zadaniem 

własnym. Zgodnie z art. 12 pkt 4 ustawy z dnia 5 czerwca 1998 r. o samorządzie powiatowym rada 

powiatu stanowi o kierunkach działalności zarządu.  

 

Przewodniczący Komisji Spraw Społecznych Pan Alfred Siama poinformował, że Komisja 

zaopiniowała projekt uchwały pozytywnie- 3 głosy „za”, 1 głos „przeciw” przy 2 głosach 

„wstrzymujących się”.  

 

Wicestarosta Pan Janusz Sikora poinformował, że przedstawiona wyżej informacja to nowa oferta 

edukacyjna dla uczniów z całego Powiatu Gostyńskiego. Rozważano gdzie powstać ma gimnazjum 

dwujęzyczne, czy w ZSO w Gostyniu czy w ZSOiZ w Krobi. O ostatecznym wyborze realizacji zadania 

przez ZSO w Gostyniu zadecydowało położenie szkoły w stolicy powiatu oraz wyszkolona w tym 

kierunku kadra pedagogiczna. Do tej pory funkcjonowały przy ZSO tzw. oddziały zerowe, o które cały 

czas pytają jeszcze uczniowie. Wicestarosta powiedział, że w rozmowie z Minister Panią Krystyną 

Szumilas oraz Panią Kurator otrzymał potwierdzenie i wskazania, aby tworzyć gimnazja dwujęzyczne 

właśnie przy szkołach średnich. Poinformował, że przeprowadzono również analizę uczniów 

spełniających obowiązek nauki gimnazjalnej poza macierzystą gminą, i tak w Gminie Krobia 

w przeciągu trzech lat było to 55, w Gminie Poniec- 48 uczniów, w Gminie Pogorzela- 45 uczniów, 

w Gminie Piaski- 97 uczniów, w Gminie Pępowo- 11 uczniów, w Gminie Borek Wlkp. 5 uczniów 

a w Gminie Gostyń 1 uczeń. Wicestarosta powiedział, że Powiat będzie zwracała się do Gminy 

Gostyń o zawarcie porozumienia w tej sprawie. Dodał, że gimnazjum to ma też być alternatywą 

dla Leszna, gdzie takie gimnazja już są. Zaapelował, aby nie zamykać drogi uczniom szukającym 

oferty edukacyjnej nie występującej obecnie na naszym terenie. Dodał, że w rozmowie z Dyrektorem 

stwierdzili, że w przypadku znacznej liczby uczniów pochodzących z jednego gimnazjum, włączeni 

zostaną do programu nauczyciele z tego samego gimnazjum. Wyraził też opinię, że również 

Gimnazja na terenie Gostynia mogą stworzyć ofertę gimnazjum dwujęzycznego- np. Gimnazjum Nr 2- 

j. francuski, Gimnazjum Nr 1- język niemiecki.  

Radna Pani Elżbieta Palka zwróciła się do Wicestarosty o wyjaśnienie przedstawionych danych. 

Zapytała, czy grupa ok. 90 uczniów gimnazjalnych z Gminy Piaski dojeżdża do gimnazjum 

do Leszna.  
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Wicestarosta Pan Janusz Sikora wyjaśnił, że uczniowie ci realizują swój obowiązek nauki poza 

terenem swojej gminy. Nie ma danych na temat ilości uczniów realizujących ten obowiązek nauki 

poza powiatem. Ilość uczniów Gminy Piaski realizujących naukę poza gminą wskazuje, że na terenie 

Gminy Piaski jest zapoptrzebowanie na nawą jakość, nowe alternatywy kształcenia ucznia 

w gimnazjum. Część uczniów z terenu Gminy Krobia i Poniec realizuje naukę w Powiecie 

Leszczyńskim.  

Radna Pani Elżbieta Palka zwróciła uwagę na stwierdzenie Wicestarosty, że 90 uczniów z Gminy 

Piaski poszukuje nowej jakości poza swoją Gminą. Zapytała, czy nie było to przejęzyczenie.  

Wicestarosta Pan Janusz Sikora potwierdził, że może to mieć miejsce na terenie naszego powiatu, 

może być w Gostyniu.  

Radna Pani Elżbieta Palka zapytała, jak oceniana jest zatem ta jakość w Gminie Piaski.  

Wicestarosta Pan Janusz Sikora odpowiedział, że ceni wszystkie gimnazja. Każde gimnazjum ma 

w sobie na pewno jakąś jakość, ma określony program który realizuje, ma pewną ścieżkę która kreuje 

to gimnazjum. Nie wszędzie jest możliwość realizacji gimnazjum dwujęzycznego ze względu na brak 

odpowiedniej kadry nauczycielskiej. W gimnazjum dwujęzycznym jest 6 godzin dodatkowych nauki 

języka angielskiego oraz dodatkowo minimum dwa przedmioty wykładane w języku obcym, 

w przypadku ZSO w Gostyniu może to być biologia, historia, informatyka. Skompletowanie 

nauczycieli wykładających w językach obcych zajęło sporo czasu. Wicestarosta podkreślił swój 

szacunek dla innych gimnazjów, powiedział, że szanuje nauczycieli oraz wie, że każde gimnazjum ma 

swoja ofertę a to uczniowie zdecydują, czy zechcą z niej skorzystać.  

Radna Pani Elżbieta Palka nie zgodziła się z przedmówcą w kwestii kadry, gdyż kadra dziś jest 

mobilna i tym samym może być zatrudniona również w innych placówkach, kadra dobrze 

wykształcona w jednej placówce może pracować także w innej. Ponadto radna zwróciła się 

z pytaniem do Dyrektora Pana Radojewskiego w związku pełnieniem przez niego również funkcji 

radnego Rady Miejskiej w Gostyniu. Zapytała, czy jako radny podejmował jakieś działania związane 

z uruchomieniem gimnazjum dwujęzycznego, a raczej klas dwujęzycznych w gimnazjach gostyńskich. 

Dyrektor Zespołu Szkół Ogólnokształcących w Gostyniu Pan Piotr Radojewski powiedział, 

że nie jest zadaniem radnego ustalać, jaki kierunek przybierze dana szkoła- od tego są rodzice, 

dyrektor. Wydaje się że każdy ma prawo ustalić coś, co jest dla niego możliwe i interesujące. Starając 

się znaleźć dla siebie, dla szkoły, dla młodzieży pewną alternatywę, od lat przygotowywano się do 

utworzenia tego gimnazjum. Zapowiadał to już dwa lata temu Starosta informując, że idziemy 

w kierunku utworzenia takiego dwujęzycznego gimnazjum. Dzisiaj staje przed Radą Powiatu 

proponując utworzenie takiej szkoły. Jest to niełatwy proces- przygotowanie kadry, która spełni 

wymogi. Starano się również o pozyskanie nauczycieli z Leszna, jednak nie zaakceptowali oni 

realizacji tego projektu z uwagi na odległość oraz obciążenie zajęciami w leszczyńskich szkołach. 

Sprawę wyboru szkoły należy pozostawić dzieciom i rodzicom. Szkoły powinny dążyć do tego, 

aby dawać szerszą ofertę. W Lesznie funkcjonuje jedno gimnazjum dwujęzyczne przy 2 LO, z którym 

szkoła się kontaktowała. Obecnie trwają przygotowania do uruchomienia drugiego gimnazjum 

dwujęzycznego w Lesznie.  
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Radna Pani Elżbieta Palka zwróciła uwagę, że Dyrektor nieświadomie czy też celowo użył 

sformułowania, że działania zostały podjęte „dla siebie, dla szkoły, dla młodzieży”. Wyraziła nadzieję, 

że ta kolejność jest odwrotna. Ponadto zwróciła się z pytaniem do Starosty, czy podczas konwentów 

wójtów i burmistrzów było analizowane to zagadnienie i czy w tym temacie wypowiadał się Burmistrz 

Gostynia bądź inni wójtowie lub burmistrzowie.  

Starosta Pan Andrzej Pospieszyński wracając do historii powiedział, że jest współautorem 

pomysłu, aby w Liceum rozwijać również kształcenie gimnazjalne na takim poziomie i na miejscu 

w Gostyniu, aby dać szansę uczniom chcącym poświęcić więcej czasu na naukę i chcącym zdobywać 

naukę. Dla gmin może to być wzór do naśladowania, aby u siebie takie klasy tworzyć. Nie ma to 

takiego znaczenia jak chociażby niż demograficzny, gdzie odbywa się walka o ucznia. Gminy przez 

10 lat istnienia powiatu nie wyszły z taką propozycją. Powiat planuje utworzyć jedną 30- osobową 

klasę na cały powiat, co z pewnością nie spowoduje likwidacji jakiegokolwiek Gimnazjum. Ponadto 

poinformował, że zaraz po likwidacji Gimnazjum Powiatowego były rozmowy na konwentach na temat 

powstania Gimnazjum dwujęzycznego.  

Radny Pan Mirosław Waluś zapytał, czy w liczbach podanych przez Wicestarostę znajdują się 

uczniowie z poszczególnych gmin realizujący obowiązek szkolny w zakresie gimnazjum w Zespole 

Szkół Specjalnych w Brzeziu. Jeżeli tak jest oznaczałoby to, że w tej liczbie uczniów są nie tylko tacy 

którzy wybrali inne gimnazjum ale również ci, którzy ze względu na konieczność życiowa są 

zobowiązani do realizacji obowiązku szkolnego poza swym obwodem. Powiedział też, że podtrzymuje 

swoje zdanie, które wyraził na posiedzeniu Komisji, iż jest za tworzeniem nowe oferty edukacyjnej. 

Zgłaszali jednak kilka uwag dotyczących samego procesu przygotowywania tej uchwały 

i przedkładania jej Radzie. Zapytał jak to odbije się w środowisku gostyńskim odnośnie 

niebezpieczeństwa wynikającego z przechodzenia uczniów do szkoły prowadzonej przez powiat. 

Ponadto Wicestarosta użył stwierdzenia, iż rozmawiał z Panem Dyrektorem. Zapytał, czy ta rozmowa 

odbyła się po wtorkowym posiedzeniu Komisji i czy dotyczyła zagospodarowania pensum godzin 

dla nauczycieli z gimnazjum. Zapytał, czy od wtorku, od godz. 17:00 podjęto jakieś działania 

w kierunku spotkania się czy wstępnych rozmów z przedstawicielami Gminy Gostyń.  

Starosta Pan Andrzej Pospieszyński stwierdził, że również kształcenie na poziomie gimnazjalnym 

w Zespole Szkół Specjalnych w Brzeziu można traktować jako wyciąganie uczniów z gimnazjów 

gminnych. Inicjatorami w tym zakresie byli m.in. Pani radna oraz Pan Szczepaniak i była to słuszna 

decyzja.  

Wicestarosta Pan Janusz Sikora odnosząc się do kwestii posiedzenia Komisji powiedział, że są one 

po to, aby na ich posiedzeniach zadawać pytania, które nas jeszcze nurtują, które nie były 

w dokumentach. Po Komisji odbyła się rozmowa z Dyrektorem oraz z Burmistrzem 

i Wiceburmistrzami Gostynia, w trakcie której przekazano intencję, o której mowa na sesji. Spotkanie 

z Dyrektorem w sprawie zatrudnienia nauczyciela- była to odezwa na to, aby nie być postrzeganym 

jako ktoś zabierający znaczną ilość uczniów nie widząc za tym nauczycieli. Odnosząc się do kwestii 

uczniów ZSS w Brzeziu powiedział, że nie potrafi dokładnie powiedzieć, ale na dzień dzisiejszy jest 

14 uczniów gimnazjalnych.  
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Dyrektor Zespołu Szkół Specjalnych w Brzeziu Pani Małgorzata Wika- Konieczna 

poinformowała, że na 35 uczniów gimnazjalnych jest 16 spoza gminy Gostyń.  

Radny Pan Józef Konarczak zapytał, czy w gimnazjach na terenie powiatu gostyńskiego jest 

realizowana nauka dwóch języków. Stwierdził, że czas aby na rynku edukacji powstała konkurencja. 

Jako przykład podał gimnazjum w Koźminie, do którego uczęszczają uczniowie kilku gmin a które 

niewiele uczniom proponuje. Wielu uczniów uczęszcza natomiast do Społecznego Gimnazjum 

w Golinie.  

Radny Pan Alfred Siama powiedział, że jako człowiek któremu również zawodowo blisko są kwestie 

dotyczące oświaty twierdzi, że powinno się poprzeć ideę powstania szkoły, skoro takie są 

oczekiwania społeczne. Należy sobie zdać sprawę z tego, że edukacja powinna służyć 

społeczeństwu. Zwrócił uwage, że każda szkoła ponadgimnzajalna w powiecie gostyńskim, dla której 

organem prowadzącym jest samorząd powiatowy, co roku zgłasza jakąś nową ofertę edukacyjną. 

Wynika to z faktu, że w zespołach tych są szkoły zawodowe lub technika. Tymczasem ZSO 

w Gostyniu nie ma żadnej szkoły zawodowej, żadnej szkoły technicznej, więc pod tym względem nie 

może żadnej innowacji zgłosić. Tym bardziej należy docenić to, że występuje z takimi ważnymi 

inicjatywami w zakresie kształcenia ogólnego. Ponadto zwrócił uwagę, że ktoś ten projekt opracował, 

dyrekcja ZSO bardzo dużo trudu i energii włożyła w przygotowanie tej oferty. Jeżeli Rada Powiatu 

powie „nie” tej propozycji, to da sygnał, że nie warto w oświacie wychylać się, lepiej postawić 

na przeciętność, na zachowanie status quo. Tego typu filozofia we wszystkich poczynaniach, 

a szczególnie w poczynaniach edukacyjnych jest niezmiernie szkodliwa.  

Radny Pan Jarosław Jędrkowiak zgodził się, że możemy włożyć bardzo dużo energii w pewne 

przedsięwzięcia, ale się okazuje, że nie jako jedyni jesteśmy decydentami w tej kwestii. Można 

przyjąć taką wersję, że po co było tracić energię jeżeli nie pytaliśmy wcześniej o zgodę. Wydziały 

poświęciły czas, energię, a teraz radni gminni powiedzą „nie”. Po co więc było tracić energię. 

Procedura ta powinna zacząć się od zgody Rady Miejskiej Gostynia. Ponadto powiedział, iż jest 

przeciwny mieszaniu kompetencji. Cieszy się natomiast z tego, że powiat rozwija swoją ofertę 

edukacyjną na obszarze, za który jest odpowiedzialny- powstaje technikum budowlane, technikum 

weterynarii, jest propozycja technika geodety. Zapytał o celowość wchodzenia w kompetencje gminy.  

Przewodniczący Rady Pan Robert Marcinkowski zapytał, czy jest możliwość prawna, aby najpierw 

wysłuchać zdania właściwej rady, w tym przypadku Rady Miejskiej w Gostyniu, a później podejmować 

działania, które dzisiaj są przedmiotem obrad.  

Sekretarz Powiatu Pan Leszek Maliński wyjaśnił, że aby rada danej gminy mogła się wypowiedzieć 

w tym temacie, ktoś musi wystąpić z wnioskiem. W tym przypadku właściwym jest Zarząd Powiatu, 

który bez przyzwolenia Rady wniosku złożyć nie może.  

Starosta Pan Andrzej Pospieszyński ustosunkowując się do sprawy oczekiwań społecznych 

w kontekście wypowiedzi radnego Pana Jędrkowiaka powiedział, że ferowanie wyroku, iż radni 

gminni będą przeciwni utworzeniu gimnazjum jest krzywdzące dla tych radnych. Istnieją w powiecie 

szkoły średnie prowadzone przez gminę, na co powiat przyzwolił. Idea utworzenia gimnazjum była 

taka, aby dać taką ofertę, której nie dają gminy i chcemy być wzorem do naśladowania. 
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Dziś na terenie powiatu nie ma takiej oferty. Jest to pokazanie, że chcemy stworzyć nową ofertę 

i liczymy na wyrozumiałość i współpracę radnych Rady Miejskiej w Gostyniu.  

Radna Pani Elżbieta Palka zwrócił uwagę na wypowiedź radnego Siamy, że takie jest oczekiwanie 

społeczne. Jest to domniemanie, gdyż powiat nie przeprowadził żadnych badań w tym zakresie. 

Radny Pan Konarczak źle odczytał sformułowanie „gimnazjum dwujęzyczne”. W gimnazjum są dwa 

języki obce idea gimnazjum dwujęzycznego zakłada język wykładowy obcy na kilku przedmiotach i 

większą liczb e godzin nauczania języka.  

Radny Pan Alfred Siama odpowiadając przedmówczyni powiedział, że nie robił takich badań, ale 

poprzez rozmowy z ludźmi zaangażowanymi w sprawy oświaty tak mniema. Również Naczelnik Pan 

Marek Smektała mówił dziś, że są tego rodzaju zapotrzebowania. Odnosząc się do wypowiedzi 

radnego Jędrkowiaka powiedział, że system edukacyjny wymaga pewnej elastyczności. Są pewne 

ścieżki wytyczone, ale od czasu do czasu chcąc podnieść jakość edukacji trzeba jednak z tych 

ścieżek zboczyć. Tego rodzaju oferta jest jak najbardziej potrzebna.  

Radny Pan Krzysztof Wachowiak zapytał, kto jest inicjatorem powstania gimnazjum- Zarząd 

Powiatu czy dyrektor ZSO.  

Starosta Pan Andrzej Pospieszyński poinformował, że Dyrektor złożył wniosek o utworzenie takiej 

szkoły. Obowiązkiem Zarządu jest rozpatrzenie wniosku oraz przekazanie go do rozpatrzenia Radzie 

Powiatu. Poinformował, że jako radny uważa to za dobry pomysł i będzie za nim głosowała. 

Procedura jest taka, że Dyrektor składa wniosek, Zarząd Powiatu pyta Radę, która nadaje kierunek 

działania. Następnie Zarząd zwraca się w tej sprawie do gminy. 

Radny Pan Krzysztof Wachowiak przyznał, iż nie rozumie wypowiedzi Wicestarosty że Zarząd 

Powiatu podjął decyzje o lokalizacji gimnazjum w Gostyniu jako stolicy powiatu, tym bardziej iż tylko 

ta szkoła wystąpiła z wnioskiem o utworzenie gimnazjum. 

Wicestarosta Pan Janusz Sikora potwierdził, że ZSO w Gostyniu wystąpił z tym wnioskiem. Po 

rozmowach, w tym również z dyrektorem ZSOiZ w Krobi, rozważano możliwość utworzenia 

gimnazjum właśnie tam. Poza tym podkreślił na wyróżnienie tej szkoły w nauczaniu języków.  

Starosta Pan Andrzej Pospieszyński postanowił wyjaśnić procedurę językiem rolniczym. 

Powiedział, że siewca sieje, żeby kiedyś mógł zebrać plon. Z Dyrektorem ustalono, że zasiejemy w 

ten sposób, że będziemy czynić wszelkie działania w celu pozyskania nauczycieli do nauki w 

gimnazjum dwujęzycznym. Teraz nadeszły żniwa więc dyrektor złożył wniosek, że ma już dojrzałe 

zboże i teraz je skosić i zjeść. Są wykształceni w tym kierunku nauczyciele, są warunki, więc Dyrektor 

złożył wniosek.  

Radny Pan Jarosław Jędrkowiak odnosząc się do odpowiedzi Sekretarza, ze potrzebna jest zgoda 

Rady Powiatu, aby Zarząd mógł się zwrócić z wnioskiem do gminy powiedział, że mogło to być 

zapytanie. Wicestarosta powiedział, że skompletowanie nauczycieli zajęło sporo czasu. To nie jest na 

bazie pomysłu, to już się dzieje. Ponadto radny zapytał, czy jeżeli gimnazjum bezobwodowe ma 

powstać w Gostyniu to potrzebna jest zgoda tylko Rady Miejskiej Gostynia. 

Wicestarosta Pan Janusz Sikora wyjaśnił, że potrzebna jest zgoda rady gminy właściwej ze 

względu na siedzibę gimnazjum. Dodał, że nauczyciel w trakcie swojej pracy zawodowej 
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niejednokrotnie podnosi swoje kwalifikacje poprzez dokształcanie np. na studiach podyplomowych. 

Nauczyciele ci mogą wówczas nauczać dwóch wyuczonych przedmiotów niekoniecznie w ramach 

gimnazjum dwujęzykowego. Dokształcenie nie jest więc niepotrzebne, prowadzi ono bowiem 

do samorozwoju nauczyciela.  

Radny Pan Jarosław Jędrkowiak powiedział, że chodziło mu o już czas poświęcony. 

Wicestarosta Pan Janusz Sikora dodał, że nie było do końca określone, w jakim czasie będzie to 

możliwe. 

Radny Pan Grzegorz Marszałek powiedział, że jeżeli jest to oferta dla całego powiatu, ma powstać 

jedna trzydziesto-osobowa klasa, to na każdą gminę wypada ok. 4- 5 uczniów. Z wypowiedzi 

Wicestarosty wynika, że jeżeli Rada Miejska Gostynia nie wyrazi zgody, to uchwała ta nie będzie 

realizowana. Zapytał, czy wówczas będzie próba realizacji tego zadania przy innej szkole powiatowej.  

Starosta Pan Andrzej Pospieszyński wyraził nadzieję na pozytywną opinię Rady Miejskiej. Została 

przygotowana oferta, jeżeli ktoś utrudni jej realizację, to ona nie wejdzie a ocena tego będzie należeć 

do społeczeństwa.  

Radny Pan Jarosław Jędrkowiak powtórzył pytanie, czy jeżeli nie będzie zgody radnych Gostynia, 

to czy w innych miejscowościach będzie podejmowana taka próba- w Krobi, w Pogorzeli 

lub w Grabonogu. 

Starosta Pan Andrzej Pospoieszyński odpowiedział, że jeżeli szkoły te będą posiadały 

odpowiednie warunki i złożą taki wniosek. Ponadto odwołał się do wypowiedzi radnego Siamy, który 

powiedział, że szkoły zawodowe mają możliwość kształcenia i poszerzania oferty w różnych 

kierunkach, w przypadku ZSO jest to utrudnione i zawężone do kształcenia ogólnego. Starosta dodał, 

że nie były rozważane inne warianty powstania gimnazjum dwujęzycznego, rozmawiano jedynie 

z Dyrektorem ZSOiZ w Krobi, który wyraża chęć rozwoju placówki.  

Zastępca Dyrektora Zespołu szkół Ogólnokształcących w Gostyniu Pani Barbara Cwojdzińska 

poinformowała, że przygotowanie szkoły do powstania gimnazjum dwujęzycznego kosztowało sześć 

lat pracy. Najpierw były to wyjazdy z Dyrektorem do Poznania, sądowanie nt. funkcjonowania takiego 

gimnazjum z dyrektorami poznańskich gimnazjów dwujęzycznych, rozmowy z Panią Dyrektor 

Gimnazjum w Lesznie, przygotowanie kadry, które na początku się nie udawało. Uczenie w języku 

obcym przedmiotu dla nauczyciela który jest przedmiotowcem i jego przygotowanie językowe jest 

niezwykle trudne i nie udało się. Przekonano nauczycieli językowców do zrobienia studiów 

podyplomowych w danych przedmiotach. Na dzień dzisiejszy ta kadra jest nieliczna- jest trzech 

czy czterech takich nauczycieli. Wyjaśniła, że w Lesznie jest kilkoro takich nauczycieli, ale żaden 

z nich nie jest zainteresowany dojazdem do pracy w Gostyniu. Inne szkoły ponadgimnazjalne 

w powiecie gostyńskim nie dysponują w tej chwili taką kadrą. Podkreśliła, że musi być minimum 2- 3 

przedmiotowców, gdyż dwa są to przedmioty wymagane, tj. biologia i matematyka plus ewentualne 

zastępstwa i zabezpieczenie kadrowe. Na dzień dzisiejszy nie ma żadnych programów, nie ma 

żadnych wskazówek, jak takie gimnazjum prowadzić. Nauczyciele muszą sami włożyć duży wysiłek, 

aby przygotować program nauczania danego przedmiotu w języku obcym. Dodała, że nie jest to 

nauka tylko dla uczniów zdolnych, ale dla tych, którzy chcą pracować. Absolwent takiego gimnazjum 
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musi w miarę komunikatywnie posiadać wiedzę merytoryczną z nauczanych przedmiotów. Ponadto 

podkreśliła doświadczenie szkoły w związku prowadzeniem tzw. zerówki przez okres trzech lat 

oraz gimnazjum samorządowego.  

Radny Pan Krzysztof Deutsch ustosunkowując się do wypowiedzi Wicestarosty w sprawie liczby 

uczniów mieszkających w Gminie Piaski a uczących się w gimnazjach poza terytorium swojej gminy 

powiedział, że liczba ta nie wynika z poziomu nauczania lecz jest wynikiem dużego napływu nowych 

mieszkańców do Piasków, gdzie wielu uczniów kontynuuje nauczanie w szkole zgodnej z miejscem 

poprzedniego zamieszkania.  

Radna Pani Elżbieta Palka zapytała, czy jeżeli zgłosi się 50 uczniów to powstaną dwie klasy. 

Ponadto zapytała, dlaczego nie proponuje się utworzenia klasy licealnej dwujęzycznej.  

Pani Barbara Cwojdzińska poinformowała, że powstanie tylko jedna klasa. Odpowiadając na drugie 

pytanie wyjaśniła, że musi to być pewna droga. Należy nabrać pewnych doświadczeń, aby można 

otworzyć liceum dwujęzyczne. Podkreśliła trudność prowadzenia lekcji w języku obcym 

dla nauczycieli. Stąd też propozycja utworzenia gimnazjum, które ma również przygotować 

nauczycieli do nauczania dwujęzycznego w liceum. Kadra, która w tej chwili uzyskała wykształcenie 

w drugim kierunku, musi być jeszcze lepiej merytorycznie przygotowana do nauczania.  

Starosta Pan Andrzej Pospieszyński dodał, że uczeń dojeżdżający do gimnazjum dwujęzycznego 

do Leszna nie wróci do Gostynia do liceum. Ponadto byłby kłopot z naborem do takiego Liceum nie 

mając wykształconej młodzieży na poziomie gimnazjum.  

Radny Pan Jarosław Jędrkowiak powiedział, że inicjatywa w oczach wszystkich bardzo dobra może 

jednocześnie wywoływać dyskusję i różne zdania. Zwrócił uwagę na stwierdzenie Pani Dyrektor nt. 6 

lat ciężkiej pracy, gdyż jest ryzyko związane z decyzją Rady Miejskiej Gostynia.  

Pani Barbara Cwojdzińska odpowiedziała, że nie jest to pierwsza rzecz, która może zakończyć się 

niepowodzeniem. Utworzenie tzw. zerówki również kosztowało ileś lat pracy i też ją zamknięto. 

Podobnie było w przypadku gimnazjum samorządowego. Dodała, że jako szkoła nie mogą spoczywać 

na laurach i zastanawiać się czy coś wyjdzie, ona musi działać. Jeżeli propozycja nie uzyska 

akceptacji, szkoła będzie szukać innych innowacji, tak aby być konkurencją do leszczyńskich liceów.  

Przewodniczący Rady Pan Robert Marcinkowski stwierdził, że nie tylko nauczyciele potrzebują 

rozwoju zawodowego. Ta inwestycja w kapitał ludzki niekoniecznie musi owocować tu i teraz, 

na pewno nie będzie zmarnowana bo być może kwalifikacje zdobyte przez nauczycieli okażą się 

przydatne w przyszłości.  

Wicestarosta Pan Janusz Sikora powiedział, że Powiat Leszczyński ma, Powiat Gostyński stoi 

u progu, aby taka ofertę edukacyjną, nową jakość mieć. 

 

Uchwała Nr XXXVIII/316/10 w sprawie upoważnienia Zarządu Powiatu Gostyńskiego 
do podejmowania czynności w zakresie utworzenia gimnazjum dwujęzycznego została 

podjęta w wyniku głosowania- 13 głosów „za”, 0 głosów „przeciw” przy 6 głosach 
„wstrzymujących się”. 

 



15 
 

W głosowaniu wzięło udział 19 radnych. 

 
Przewodniczący Rady Pan Robert Marcinkowski ogłosił dwudziestominutową przerwę. 

Obrady wznowiono o godz. 15:30. 
 
Ad. 9 c) 

Projekt uchwały w sprawie określenia zadań z zakresu rehabilitacji zawodowej i społecznej osób 

niepełnosprawnych, realizowanych w ramach środków Państwowego Funduszu Rehabilitacji Osób 

Niepełnosprawnych oraz wysokości kwot na poszczególne zadania przedstawił Wicestarosta Pan 

Janusz Sikora. 

Ustawa o rehabilitacji zawodowej i społecznej osób niepełnosprawnych obliguje Radę Powiatu 

do określenia zadań i uchwalenia podziału środków przeznaczonych na rehabilitację społeczną 

i zawodową osób niepełnosprawnych. W związku z powyższym proponuje się dokonać 

następującego podziału: na rehabilitację społeczną przyznać kwotę 830 053 zł zgodnie 

z załącznikiem nr 1, a na rehabilitację zawodową kwotę 155 000 zł zgodnie z załącznikiem nr 2. 

Podział został dokonany w oparciu o rozeznanie potrzeb środowiska osób niepełnosprawnych 

na terenie Powiatu Gostyńskiego. Proponowany podział środków został przygotowany 

przez Powiatowe Centrum Pomocy Rodzinie w Gostyniu w uzgodnieniu z Powiatowym Urzędem 

Pracy oraz Powiatową Społeczną Radą ds. Osób Niepełnosprawnych. 

 

Przewodniczący Komisji Budżetu, Inwestycji i Rozwoju Gospodarczego Pan Henryk Sadzki 

poinformował, że Komisja zaopiniowała projekt uchwały pozytywnie- 10 głosów „za”. 

 

Przewodniczący Komisji Spraw Społecznych Pan Alfred Siama poinformował, że Komisja 

wnioskuje, aby § 1 projektu uchwały otrzymał brzmienie: „Określa się zadania z zakresu rehabilitacji 

zawodowej i społecznej osób niepełnosprawnych realizowane przez Powiat Gostyński w ramach 

środków Państwowego Funduszu Rehabilitacji Osób Niepełnosprawnych oraz wysokość kwot na ich 

realizację”. Komisja zaopiniowała projekt uchwały wraz zaproponowana zmianą- 6 głosów „za”. 

 

Przewodniczący Rady Pan Robert Marcinkowski przedstawił opinię Powiatowej Społecznej 
Rady ds. Osób Niepełnosprawnych. Rada zaopiniowała projekt uchwały pozytywnie. 

Opinia stanowi załącznik nr 5 do protokołu. 

 

W dyskusji głosu nie zabrano.  

 

Wniosek Komisji Spraw Społecznych, aby § 1 projektu uchwały otrzymał brzmienie: „Określa 

się zadania z zakresu rehabilitacji zawodowej i społecznej osób niepełnosprawnych 

realizowane przez Powiat Gostyński w ramach środków Państwowego Funduszu Rehabilitacji 
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Osób Niepełnosprawnych oraz wysokość kwot na ich realizację” został przyjęty w wyniku 

głosowania- 19 głosów „za”. 

 

Uchwała Nr XXXVIII/317/10 w sprawie określenia zadań z zakresu rehabilitacji zawodowej 

i społecznej osób niepełnosprawnych, realizowanych w ramach środków Państwowego 

Funduszu Rehabilitacji Osób Niepełnosprawnych oraz wysokości kwot na poszczególne 
zadania została podjęta w wyniku głosowania- 19 głosów „za”, 0 głosów „przeciw”, 0 głosów 
„wstrzymujących się”. 
W głosowaniu wzięło udział 19 radnych.  

 

Ad. 9 d) 
Projekt uchwały w sprawie zmiany uchwały Nr XXXIII/270/09 Rady Powiatu Gostyńskiego z dnia 24 

września 2009 roku w sprawie udzielenia pomocy finansowej dla Powiatu Rawickiego przedstawiła 

Skarbnik Powiatu Pani Eleonora Gościniak. 

Poinformowała, że zawiązane partnerstwo z Powiatem Rawickim na rzecz projektu „Przebudowa 

drogi powiatowej nr 4907P Pępowo-Dłoń odcinek od granicy powiatu do skrzyżowania z drogą 

krajową nr 36” było podyktowane staraniami samorządu rawickiego o uzyskanie dofinansowania 

z Narodowego Programu Przebudowy Dróg Lokalnych. Odcinek tej samej drogi leżący w granicach 

naszego powiatu był z kolei przedmiotem projektu składanego przez Powiat Gostyński. Wniosek ten 

zakładał także partnerstwo z powiatem rawickim w tej samej – na zasadzie wzajemności – kwocie 

600 tys. zł. Nasz wniosek uzyskał dofinansowanie, wniosek Powiatu Rawickiego nie. Zatem 

utrzymana została zasadność zakładanego (600 tys. zł) wsparcia przez powiat sąsiedni naszego 

projektu, z tego powodu, że inwestycja ta dojdzie do skutku (obecnie jest po procedurze 

przetargowej). Niestety, przy braku dofinansowania z NPPDL, nie będzie realizowany odcinek leżący 

po stronie powiatu rawickiego, projekt ten, w opinii sąsiedniego samorządu, w tej sytuacji stracił rację 

bytu. Aby jednak zachować jako wiążące wzajemne zobowiązania finansowe (po 600 tys. zł), Powiat 

Rawicki proponuje, aby wsparcie Powiatu Gostyńskiego było przeznaczone na przebudowę innej 

drogi, mianowicie drogi nr 5494P Dłoń – Paradów odcinek Jutrosin – Dubin. Powiat Gostyński jako 

beneficjent NPPDL na obecnym etapie musi wykazać, że zakładane partnerstwo jest aktualne i ma 

odzwierciedlenie w uchwale budżetowej Powiatu Rawickiego. Przyjęta zasada wzajemności, a nade 

wszystko pomyślność naszego projektu, jednoznacznie skłaniają do tego, aby pozytywnie 

ustosunkować się do prośby Powiatu Rawickiego i zmienić końcowe przeznaczenie pomocy 

finansowej przekazanej przez Powiat Gostyński. Dlatego prosimy Wysoką Radę o przyjęcie niniejszej 

uchwały.  

 

Przewodniczący Komisji Budżetu, Inwestycji i Rozwoju Gospodarczego Pan Henryk Sadzki 

poinformował, że Komisja zaopiniowała projekt uchwały pozytywnie- 7 głosów „za”, 1 głos „przeciw” 

przy 2 głosach „wstrzymujących się”.  
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W dyskusji głosu nie zabrano. 

 

Uchwała Nr XXXVIII/318/10 w sprawie zmiany uchwały Nr XXXIII/270/09 Rady Powiatu 
Gostyńskiego z dnia 24 września 2009 roku w sprawie udzielenia pomocy finansowej 

dla Powiatu Rawickiego została podjęta w wyniku głosowania- 16 głosów „za”, 1 głos 

„przeciw” przy 2 głosach „wstrzymujących się”. 
W głosowaniu wzięło udział 19 radnych.  
 

Ad. 9 e) 

Projekt uchwały w sprawie zaciągnięcia kredytu długoterminowego przedstawiła Skarbnik Powiatu 

Pani Eleonora Gościniak. 

Poinformowała, że zgodnie z przepisem art. 12 pkt 8 lit c ustawy z dnia 5 czerwca 1998 r. 

o samorządzie powiatowym do wyłącznej właściwości rady powiatu należy zaciąganie 

długoterminowych pożyczek i kredytów. Kredyt zaciągany jest na sfinansowanie planowanego 

deficytu oraz spłaty rat kredytów zgodnie z uchwałą budżetową. Podjecie uchwały pozwoli rozpocząć 

procedurę zamówień publicznych i wyłonienie banku. W związku z tym, iż najwyższe płatności 

za roboty inwestycyjne planowane są w II i III kwartale a środki z UE przekazywane są 

po zakończeniu zadania konieczne jest zaciągnięcie kredytu, żeby zachować płynność finansową. 

Kredyt zaciągany będzie w transzach, w stosunku do potrzeb. 

Ponadto Skarbnik poinformowała, że Zarząd Powiatu na posiedzeniu w dniu dzisiejszym 

postanowił wystąpić z wnioskiem o zmianę w § 1 ust. 2 i przedłużyć termin spłaty kredytu 
z 6 na 8 lat. 

 

Przewodniczący Komisji Budżetu, Inwestycji i Rozwoju Gospodarczego Pan Henryk Sadzki 

poinformował, że Komisja zaopiniowała projekt uchwały pozytywnie- 6 głosów „za” przy 4 głosach 

„wstrzymujących się”.  

 

W dyskusji głosu nie zabrano. 

 

Wniosek Zarządu Powiatu o zmianę terminy spłaty kredytu na okres 8 lat został przyjęty 

w wyniku głosowania- 12 głosów „za”, 0 głosów „przeciw” przy 7 głosach „wstrzymujących 

się”. 

 

Uchwała Nr XXXVIII/319/10 w sprawie zaciągnięcia kredytu długoterminowego została podjęta 
w wyniku głosowania- 12 głosów „za”, 0 głosów „przeciw” przy 7 głosach „wstrzymujących 
się”. 

W głosowaniu wzięło udział 19 radnych.  
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Ad. 9 f) 

Projekt uchwały w sprawie zmian budżetu i w budżecie powiatu na 2010 r. przedstawiła 

Skarbnik Pani Eleonora Gościniak.  
Poinformowała, że Zarząd na posiedzeniu w dniu 11 marca 2010 roku przyjął projekt uchwały Rady 

Powiatu Gostyńskiego w sprawie zmian budżetu i w budżecie powiatu na 2010 rok. Zmiany w planie 

dochodów: 

1. Zmniejszenie części oświatowej subwencji ogólnej o kwotę 188.363 zł – dz. 758 rozdz. 75801 

§ 2920. 

2. Zmniejszenie dotacji celowej w kwocie 4.500 zł na utrzymanie nieruchomości skarbu państwa – 

dz. 700 rozdz. 70005 § 2110. 

3. Zmniejszenie dotacji celowej w kwocie 34.234 zł na domy pomocy społecznej – dz. 852 rozdz. 

85202 § 2130. 

4. Zwiększenie planu dochodów o kwotę 100.000 zł z tyt. pomocy finansowej z Gminy Pępowo 

na dofinansowanie budowa ścieżki rowerowej wieś Gębice – dz. 600 rozdz. 60014 § 6300. 

Ogółem kwota dochodów zmniejsza się o kwotę 127.097 zł. Zmiany w planie wydatków: 

1. Zmniejszenie planu wydatków o kwotę 1.750.000 zł na przebudowę drogi powiatowej 4907 P 

Pępowo – Dłoń – dz. 600 rozdz. 60014 § 6050. 

2. Zmniejszenie planu wydatków o kwotę 4.500 zł na utrzymanie nieruchomości skarbu państwa - 

dz. 700 rozdz. 70005 § 4300 – 1.000 zł i § 4260 – 3.500 zł. 

3. Zwiększenie planu wydatków o kwotę 1.000.000 zł na zimowe utrzymanie dróg – dz. 600 rozdz. 

60014 § 4300. 

4. Zwiększenie planu wydatków o kwotę 150.000 zł na remonty dróg Krobia - Pudliszki, wieś 

Potarzyca – dz. 600 rozdz. 60014 § 4270 

5. Zwiększenie planu wydatków o kwotę 100 .000 zł na przebudowę drogi Drzewce - Rokosowo – 

dz. 600 rozdz. 60014 § 6050. 

6. Zwiększenie planu wydatków o kwotę 150 .000 zł na budowę ścieżki rowerowej wieś Gębice – 

dz. 600 rozdz. 60014 § 6050. 

7. Zwiększenie planu wydatków o kwotę 34.000 zł w DPS w Chwałkowie na wynagrodzenia 

i pochodne 1 etatu pielęgniarki – dz. 852 rozdz. 85202  . 

8. Zwiększenie planu wydatków o kwotę 96.200 zł –na zakup samochodu współfinansowanego 

z PFRON – 91.000 zł oraz zakup bramy wjazdowej 5.200 zł – dz. 852 rozdz. 85202 § 6060.  

9. Zwiększenie planu wydatków o kwotę 10.000 zł na zwiększenie dotacji dla Ośrodka Interwencji 

Kryzysowej - dz. 852 rozdz. 85220 § 2830. 

10. Zwiększenie planu wydatków o kwotę 18.000 zł dla PUP na wynagrodzenia - dz. 853 rozdz. 

85333 § 4010. 

11. Zwiększenie rezerwy ogólnej o kwotę 69.203 zł - dz. 758 rozdz. 75818 § 4810. 

12. Przeniesienie wydatków pomiędzy paragrafami w Starostwie, PODGiK, PUP, DPS 

w Chwałkowie, PZD. 
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Plan wydatków po zmianach zmniejsza się o kwotę 127.097 zł. W związku ze zmianami w zadaniach 

inwestycyjnych dokonuje się zmian w załącznikach wydatków inwestycyjnych  

1. W załączniku Nr 4 Limity wydatków na Wieloletni Program Inwestycyjny Powiatu Gostyńskiego 

na lata 2009-2011 w programie Infrastruktura drogowa: 
1) zmniejsza się zadnie pn.: „Przebudowa drogi 4907 P Pępowo - Dłoń” o kwotę 1.750.000 zł, 
2) zwiększa się zadanie pn.: „Przebudowa drogi 4928P Drzewce – Rokosowo” o kwotę 

100.000 zł, 

3) wprowadza się zadanie pn.: „Budowa ścieżki rowerowej dr. 4803 P wieś Gębice” na kwotę 

150.000 zł 

W załączniki Nr 3 wprowadza się po stronie przychodów i rozchodów kwotę pożyczki dla SP ZOZ 

w Gostyniu w wysokości 350.000 zł. Dokonuje się zmian w załączniku nr 5 Wydatki na programy 

i projekty ze środków funduszy strukturalnych i Funduszu Spójności (art. 216 ust. 2 pkt 6 ustawy 

o finansach publicznych), załączniku Nr 6 Dotacje celowe udzielane z budżetu dla jednostek 

niezaliczanych do sektora finansów publicznych, załączniku Nr 7 Planowane dotacje od innych 

jednostek samorządu terytorialnego na zdania realizowane w drodze porozumień. 

Zarząd na posiedzeniu w dniu 25 marca 2010 roku przyjął autopoprawkę do projektu uchwały Rady 

Powiatu Gostyńskiego w sprawie zmian budżetu i w budżecie powiatu na 2010 rok.   

1. Przeniesienie pomiędzy paragrafami w planie dochodów wpływu opłat na ochronę środowiska - 

dz. 900 rozdz. 90011 z § 0970  na § 0690 – 252.750 zł. 

2. Zwiększenie planu wydatków o kwotę 11 050 zł na wynagrodzenia pielęgniarek za ½ m-ca 

kwietnia (do czasu podpisania kontraktów z NFZ) DPS Chwałkowo 3.400 zł, DPS Rogowo 

1.700 zł, DPS Chumiętki 5.950 zł,  – dz. 852 rozdz. 85202 § 4170. 

3. Zwiększenie planu wydatków o kwotę 1 zł z tyt. zwrotu dotacji na ŚDS za rok 2009 – dz. 852 

rozdz. 85203 § 2910. 

4. Zmniejszenie rezerwy ogólnej o kwotę 11.051 zł - dz. 758 rozdz. 75818 § 4810. 

5. Przeniesienie wydatków pomiędzy paragrafami w PUP, Domu Dziecka, Starostwie.  

6. Zmiana w załączniku nr 6 „Dotacje celowe udzielane z budżetu dla jednostek spoza sektora 

finansów publicznych” - zmiana dotacji po rozstrzygnięciu konkursu na wykonywanie zadań 

powiatu przez organizacje pozarządowe. 

7. Zmiana w załączniku nr 8 „Dotacje celowe udzielane z budżetu dla jednostek sektora finansów 

publicznych” - zmiana dotacji po rozstrzygnięciu konkursu na wykonywanie zadań powiatu przez 

organizacje pozarządowe. 

 

Przewodniczący Komisji Budżetu, Inwestycji i Rozwoju Gospodarczego Pan Henryk Sadzki 
poinformował, że Komisja zaopiniowała projekt uchwały pozytywnie- 8 głosów „za”, 1 głos „przeciw” 

przy 1 głosie „wstrzymującym się”.  
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Radny Pan Mirosław Waluś zwrócił się z pytaniem do Dyrektora Powiatowego Zarządu Dróg 

w sprawie zakresu robót wykonanych na drodze w Potarzycy oraz na drodze Krobia – Pudliszki. 

Dyrektor Powiatowego Zarządu Dróg w Gostyniu Pan Grzegorz Mayer wyjaśniając powstałą 

sytuację powiedział, że nie było mrozów przed opadami śniegu, który następnie dość grubą warstwą 

przykrył nawierzchnię oraz okoliczne pola, dzięki czemu ziemia nie była zamarznięta. Przy roztopach 

w 80 % śnieg wsiąkł w grunt, natomiast pozostała część spłynęła. Na tych dwóch odcinkach 

występuje glina, przez co powstały przełomy, które wysadziły jezdnię. W Potarzycy istniała możliwość 

zamknięcia jednej połowy jezdni, natomiast na drodze Krobia- Pudliszki jezdnia musiała zostać 

zamknięta, gdyż droga w jednym miejscu została zniszczona na całej szerokości. Powierzchnia 

rozsadzona przez wodę to 249 m2 w Potarzycy i 228 m2 w Krobi. Koszty naprawy są bardzo duże- 

grunt musiał zostać wybrany na głębokości 1 m, wykonano podsypkę piaskową a następnie 

konstrukcję jezdni z warstwy betonu grubości 15 cm, warstwy kamienia 20 cm, warstwy zasadniczej 

z betonu asfaltowego 7 cm i 2 warstwy konstrukcyjne masy po 4 cm. Koszt w obu przypadkach to ok. 

120.000 zł. Ponadto wyjaśnił, że prace te trwały długo ze względu na niesprzyjające warunki 

pogodowe, ponadto samo wiązanie betonu to min tydzień. PZD wnioskował do Zarządu o dodatkowe 

środki na bieżące utrzymanie w związku z wysokimi wydatkami związanymi z zimowym utrzymaniem 

dróg. Ponadto poinformował, że do końca lutego koszt utrzymania wyniósł 1.216.000 zł plus pięć dni 

marca, na które dopiero zostanie wystawiona faktura. W roku ubiegłym zimowe utrzymanie 

kosztowało 555.000 zł.  

Radny Pan Mirosław Waluś zapytał, czy kwota 120.000 zł dotyczy jednego przepustu czy obu 

razem.  

Dyrektor Pan Grzegorz Mayer wyjaśnił, że dotyczy to obu zadań. Dodał, że przy tej okazji 

na odcinku Krobia- Pudliszki został przebudowany przepust oraz zostały odmulone rowy. Zwrócił 

uwagę na praktykę zasypywania rowów śródpolnych. 

Radna Pani Elżbieta Palka zwróciła uwagę na dotację celową na domy pomocy społecznej 

w wysokości 34.000 zł, która została zmniejszona. Zapytała, co było powodem jej zmniejszenia. 

Ponadto zapytała o finansowanie pielęgniarek w miesiącach styczeń- marzec br., gdyż podaje się, 

że potrzebna jest kwota na ½ miesiąca kwietnia, czy jakiś miesiąc był jeszcze pokrywany przez NFZ. 

Jeżeli niektóre z tych miesięcy były pokrywane ze środków domów pomocy społecznej, to skąd one 

miały tak duże rezerwy finansowe lub czy może zużyły swoje środki.  

Dyrektor Domu Pomocy Społecznej w Chumiętkach Pan Zbigniew Polowczyk poinformował 

o sytuacji na koniec roku, kiedy to pielęgniarki pracowały w ramach umowy z Narodowym Funduszem 

Zdrowia świadcząc tzw. opcję zadaniową usług pielęgniarskich. Ta sytuacja miała miejsce do końca 

2009 roku, jednak już w połowie roku było wiadomo, że kontrakty zostaną wypowiedziane. 

Ministerstwo Zdrowia i Narodowy Fundusz Zdrowia na koniec roku nie doszły do porozumienia 

w sprawie opcji zadaniowej, a ostatecznie przedłużyły termin opieki zadaniowej na pierwsze dwa 

miesiące 2010 r. Z dniem 1 marca 2010 r. na rynek wszedł nowy produkt wskutek czego przesunięto 

pielęgniarki z opieki zadaniowej pod opiekę środowiskową. W wyniku słabego rozpoznania przez 

resort rynku usług medycznych w DPS-ach, przyznano zbyt małe środki, m.in. na subregion 
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leszczyński przyznano o wiele mniej środków niż było potrzebnych. Konkurs na opiekę 

długoterminową odbył się w lutym, z przyczyn proceduralnych oferty naszych NZOZ-ów zostały 

z procedury wykluczone. Wyjaśnił, że opcja zadaniowa niosła ze sobą stosunkowe małe wymagania 

i jasny system rozliczeń. Natomiast opcja pielęgniarki długoterminowej jest systemem konkursowym. 

Panie nie wywiązały się ze wszystkich wymogów i ich oferty zostały odrzucone. W regionie 

Wielkopolskim pozostały wole środki, przede wszystkim w subregionie poznańskim, w związku 

z czym dyrektor NFZ postanowił uruchomić drugi konkurs uzupełniający na opiekę długoterminową. 

W miesiącu kwietniu konkurs zostanie rozstrzygnięty i jest możliwość, że już w kwietniu te usługi będą 

realizowane przez Panie w ramach opieki długoterminowej a płatnikiem będzie NFZ.  

Radna Pani Elżbieta Palka stwierdziła, że nie uzyskała odpowiedzi na pytania. Wie tylko, 

że od stycznia do lutego płacił NFZ wg starych zasad, w marcu płacił wg nowych. 

Wicestarosta Pan Janusz Sikora potwierdził, że w marcu Panie przystąpiły do konkursu. Ponieważ 

nie otrzymały kontraktu, od 1 marca NFZ nie płaci nic. W ramach porozumienia postanowiono, 

że przez okres miesiąca marca i połowę kwietnia 50% środków zabezpieczy powiat, tj. 1.700 zł 

na osobę. Pozostałe pół etatu Panie wykonają w formie wolontariatu. Podkreślił, że zmieniała się 

forma zadania na formę pielęgniarki długoterminowej i zmieniły się zasady.  

Starosta Pan Andrzej Pospieszyński odnosząc się do wypowiedzi Dyrektora, iż pielęgniarki źle 

złożyły ofertę powiedział, że powiat mógł znaleźć inne rozwiązanie- nie troszcząc się o pielęgniarki 

a jedynie o pacjentów mógł znaleźć inny podmiot. Powiat nie chciał jednak utracić personelu dobrze 

wykonującego swoją pracę, który popełnił błąd przy składaniu wniosku.  

Skarbnik Pani Eleonora Gościniak dodała, że Wojewoda zmniejszył dotację o 34.000 zł, 

gdyż do projektu bierze dane z trzech kwartałów- liczbę mieszkańców finansowanych z budżetu 

Wojewody.  

Radna Pani Elżbieta Palka zwróciła się o udzielenie odpowiedzi na trzecie pytanie. Zapytała, 

czy 20.000 zł, które zostały przekazane w marcu na pielęgniarki zostały wydane przez dyrektorów 

z budżetów DPS-ów, czy też środki te pochodzą z budżetu powiatu. 

Wicestarosta Pan Janusz Sikora odpowiedział, że środki pochodziły z rezerwy- 22.100 zł 

na miesiąc marzec i 11.050 przewiduje się na miesiąc kwiecień. Budżety DPS-ów nie zostały 

uszczuplone. 

 
Autopoprawka Zarządu została przyjęta w wyniku głosowania- 19 głosów „za”, 
 

Uchwała Nr XXXVIII/320/10 w sprawie zmian budżetu i w budżecie powiatu na 2010 r. została 
podjęta w wyniku głosowania- 19 głosów „za”, 0 głosów „przeciw”, 0 głosów „wstrzymujących 
się”. 
W głosowaniu wzięło udział 19 radnych.  
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Ad. 9 g) 

Projekt uchwały w sprawie przyjęcia rocznego sprawozdania z działalności Komendy Powiatowej 

Policji w Gostyniu oraz informacji o stanie porządku i bezpieczeństwa publicznego na terenie Powiatu 

Gostyńskiego za 2009 r. przedstawił Przewodniczący Rady Pan Robert Marcinkowski. 

Poinformował, że zgodnie z przepisem art. 10 ust. 1 ustawy z dnia 6 kwietnia 1990 r. o Policji 

Komendanci Policji składają roczne sprawozdania ze swojej działalności, a także informacje o stanie 

porządku i bezpieczeństwa publicznego między innymi właściwym radom powiatu. W razie 

zagrożenia bezpieczeństwa publicznego lub zakłócenia porządku publicznego sprawozdania 

i informacje składa się tym organom niezwłocznie na każde ich żądanie. Dnia 1 marca 2010 r. 

Komendant Powiatowy Policji w Gostyniu przedłożył ww. sprawozdanie. W związku z powyższym 

przedkładam stosowny projekt uchwały. Wskazuję również, że zgodnie z przepisem art. 10 ust. 3 

cytowanej ustawy rada powiatu na podstawie sprawozdań i informacji może określić, w drodze 

uchwały, istotne dla wspólnoty samorządowej zagrożenia bezpieczeństwa i porządku publicznego.  

 
Starosta Pan Andrzej Pospieszyński opuścił salę posiedzeń. 

Na sali obecnych jest 18 radnych. 
 
Sprawozdanie przedstawił Komendant Powiatowy Policji Pan Michał Domagalski. 

Sprawozdanie stanowi załącznik nr 6 do protokołu. 

Poinformował, że Komenda Powiatowa Policji w Gostyniu w 2009 r. osiągnęła 91,8 % wykrywalności 

ogólnej, jest to najwyższy wyniku uzyskany spośród wszystkich komend województwa 

wielkopolskiego, w którym średnia wojewódzka wynosi 73,3 %. W kategorii przestępstw kryminalnych 

uzyskano 82,1% czyli o 0,2 mniej niż w 2008 r. przy średniej wojewódzkiej 62 % i zajęto 4 miejsce 

w województwie w tej kategorii. Wykrywalność przestępstw gospodarczych jest na bardzo wysokim 

poziomie – przy średniej wojewódzkiej 95,4% KPP w Gostyniu od dwóch lat uzyskuje 100 % 

wykrywalność. W kategorii przestępstw przeciwko życiu – 100% (śr. woj. 90,6 %). Wykrywalność 

przestępstw przeciwko mieniu- 80,6 % (śr. woj. 48,1 %) i jest to najwyższy wynik w województwie. 

Wykrywalność dotycząca bójek lub pobić wynosi 100% (śr. woj. 89,3%). Wykrywalność kradzieży 

wynosi 68,3 % przy średniej wojewódzkiej 31,6 %, wykrywalność kradzieży samochodów- 45,5 % 

(śr. woj. 20,9%), wykrywalność kradzieży z włamaniem 44,8% (śr. woj. 33,9%), rozbój, wymuszenie 

rozbójnicze- 95,5 % ( śr. woj. 82,4%). Omawiając zagrożenie w ruchu drogowym poinformował, 

że jest ono mierzone w wypadkach drogowych i kolizjach drogowych. W ubiegłym roku były 

43 wypadki drogowe i 662 kolizji. W wyniku wypadków drogowych rannych zostały 52 osoby 

(68 w 2008 r.) a zginęło 5 osób (5 w 2008 r.). W 2009 r. policjanci KPP w Gostyniu zatrzymali 168 

nietrzeźwych kierujących oraz 69 kierujących będących pod wpływem alkoholu. Funkcjonariusze RD 

ujawnili również 10719 wykroczeń (11309 w 2008 r.), za które nałożyli 8438 mandatów karnych 

(7.559 w 2008 r.). Pouczono 2089 osób (3605 osób w 2008 r.). Zatrzymano także 110 prawa jazdy 

(102 w 2008 r.). Dodatkowo w czasie pełnienia służby policjanci WRD zatrzymali 9 osób 
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poszukiwanych. Komendant Pan Michał Domagalski podziękował Radzie Powiatu za udzielaną 

Komendzie pomoc.  

Przewodniczący Komisji Samorządowo- Organizacyjnej i Porządku Publicznego Pan Grzegorz 
Marszałek poinformował, że Komisja zaopiniowała projekt uchwały pozytywnie- 6 głosów „za”. 

 

Wicestarosta Pan Janusz Sikora poinformował, że Komisji Bezpieczeństwa i Porządku- 
zaopiniowała projekt uchwały pozytywnie. 

 

Starosta Pan Andrzej Pospieszyński powrócił na salę posiedzeń. 
Na sali obecnych jest 19 radnych. 

 
Radny Pan Mirosław Waluś zapytał o liczbę i skalę zgłoszeń dotyczących zakłócania ciszy nocnej, 

np. piski opon.  

Komendant Pan Michał Domagalski powiedział, że nie jest to problem ale zachęca do zgłaszania 

takich przypadków. 

Radny Pan Jarosław Jędrkowiak zapytał o ocenę współpracy policji z mieszkańcami powiatu. 

Komendant Pan Michał Domagalski stwierdził, że współpraca jest bardzo dobra, choć są osoby 

które dzwonią z nieistotnymi sprawami kilkadziesiąt razy dziennie.  

Radny Pan Jarosław Jędrkowiak zwrócił uwagę, że wizerunek policjanta w porównaniu 

do milicjanta znacznie się zmienił. Dziś policja ma ok. 80 % zaufania społecznego, co jest 

konsekwencją współpracy z mieszkańcami.  

 

Uchwała Nr XXXVIII/321/10 w sprawie przyjęcia rocznego sprawozdania z działalności 
Komendy Powiatowej Policji w Gostyniu oraz informacji o stanie porządku i bezpieczeństwa 

publicznego na terenie Powiatu Gostyńskiego za 2009 r. została podjęta w wyniku głosowania- 
19 głosów „za”, 0 głosów „przeciw”, 0 głosów „wstrzymujących się”. 
W głosowaniu wzięło udział 19 radnych.  

 

Ad. 9 h) 
Projekt uchwały w sprawie przyjęcia informacji Komendanta Powiatowego Państwowej Straży 

Pożarnej w Gostyniu o stanie bezpieczeństwa na terenie Powiatu Gostyńskiego 

w zakresie ochrony przeciwpożarowej w roku 2009 przedstawił Przewodniczący Rady Pan Robert 

Marcinkowski. 

Poinformował, że zgodnie z przepisem art. 14 ust. 1 ustawy z dnia 24 sierpnia 1991 r. o Państwowej 

Straży Pożarnej rada powiatu przynajmniej raz na rok rozpatruje informację komendanta 

powiatowego Państwowej Straży Pożarnej o stanie bezpieczeństwa ochrony przeciwpożarowej 

oraz o zagrożeniach pożarowych powiatu. W dniu 5 marca br. Komendant Powiatowy Państwowej 

Straży Pożarnej w Gostyniu przedłożył taką informację. W związku z powyższym przedkładam 

stosowny projekt uchwały. Wskazuję również, że zgodnie z przepisem art. 14 ust. 2 cytowanej ustawy 
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rada powiatu na podstawie przedłożonej informacji może określić, w drodze uchwały, kierunki działań 

zmierzających do usunięcia istotnych dla wspólnoty samorządowej zagrożeń w zakresie ochrony 

przeciwpożarowej. 

Sprawozdanie przedstawi Komendant Powiatowy Państwowej Straży Pożarnej Pan Krzysztof 

Łoniewski.  

Sprawozdanie stanowi załącznik nr 7 do protokołu. 

Poinformował, że w roku 2009 na terenie powiatu gostyńskiego zanotowano 960 zdarzeń, z czego 

108 pożarów, 845 miejscowych zagrożeń oraz 7 alarmów fałszywych. Dla porównania w roku 2008 

powstało 815 zdarzeń w tym 180 pożarów, 628 miejscowych zagrożeń oraz 7 alarmów fałszywych. 

Z powyższego wynika, że nastąpił wzrost ogółu ilości zaistniałych zdarzeń o 17,8 %, z czego wystąpił 

znaczący wzrost miejscowych zagrożeniach tj. aż o 34,6 %, natomiast w pożarach odnotowano dość 

znaczący spadek o 40,0 %. Powstałe w 2009 r. w zdarzeniach straty materialne osiągnęły łączną 

kwotę 1 mln 923,6 tys. zł., z czego straty w pożarach 368,3 tys. zł., a w miejscowych zagrożeniach 

1 mln 555,3 tys. zł. Odpowiednio w roku 2008 łączne straty materialne wyniosły 1 mln 695,6 tys. zł, 

z czego straty w pożarach 588,2 tys. zł., a w miejscowych zagrożeniach 1 mln 107,4 tys. zł. Dane 

statystyczne wskazują wzrost strat materialnych do 2008 roku łącznie o 13,4 %, z tego w pożarach 

spadek o 37,4 %, natomiast w m.z. wzrost o 40,4 %. W wyniku prowadzonych działań ratowniczo — 

gaśniczych uratowano mienie o łącznej wartości 2 mln 743,0 tys. zł, z czego podczas likwidacji 

skutków zaistniałych pożarów 2 mln 663,0 tys. zł, oraz 80,0 tys. zł. w m.z. W poprzednim roku 

odpowiednio 4 mln 697,0 tys. zł, z czego w pożarach 4 mln 644,0 tys. zł. i w m.z. 53,0 tys. zł. 

Na ogólną liczbę 108 zaistniałych pożarów 67 tj. 62,0 % nie spowodowało strat materialnych. 

Również w miejscowych zagrożeniach na ogólną sumę 845 zdarzeń 710 tj. 84,0 % było bez strat. 

Według wielkości zanotowano 104 pożary małe, 3 średnie oraz 1 duży. Przy likwidacji wszystkich 

zdarzeń zaistniałych w 2009 r. brało udział łącznie 1.247 jednostek straży pożarnej w obsadzie 5.467 

strażaków, z czego PSP 461 w obsadzie 1.525 strażaków, OSP z Krajowego Systemu Ratowniczo 

Gaśniczego 652 w obsadzie 3.267 strażaków oraz z pozostałych OSP 134 z obsadą 675 strażaków. 

Dla porównania w 2008 roku 1.148 jednostek w obsadzie 5.024 strażaków, z czego z PSP 392 

w obsadzie 1.385 oraz z OSP z KSRG 671 w obsadzie 3.233 i pozostałych OSP 85 w obsadzie 406 

strażaków. W zdarzeniach śmierć poniosło 6 osób, natomiast rannych zostało 88 osób. W roku 2008 

odpowiednio 3 osoby poniosły śmierć i 60 osób odniosło obrażenia. W 2009 r. Komenda Powiatowa 

Państwowej Straży Pożarnej w Gostyniu przeprowadziła łącznie 127 czynności kontrolno - 

rozpoznawczych w 290 obiektach. W analogicznym okresie roku 2008 przeprowadzono 131 

czynności kontrolno – rozpoznawczych i skontrolowano 253 obiekty. W trakcie przeprowadzonych 

czynności kontrolno -rozpoznawczych ujawniono 391 usterek i nieprawidłowości co dało wskaźnik 

3,07 usterki na jedną kontrolę oraz 6,01 usterki na jedną kontrolę podstawową. W wyniku podjętych 

działań nadzorczo egzekucyjnych zastosowano łącznie 144 środki nakazowo - represyjne (w 2008 r. 

164) nie wliczając pouczeń i rozmów dyscyplinujących. Spośród 127 czynności kontrolno - 

rozpoznawczych przeprowadzono: 65 kontroli podstawowych i 62 kontrole sprawdzające i doraźne. 
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Ponadto wykonano czynności w zakresie: dochodzeń popożarowych- 8 i odbiorów obiektów 

i wizji- 48. 

 

Przewodniczący Komisji Samorządowo- Organizacyjnej i Porządku Publicznego Pan 

Grzegorz Marszałek poinformował, że Komisja zaopiniowała projekt uchwały pozytywnie – 

6 głosów „za”. 

 
Przewodniczący Komisji Bezpieczeństwa i Porządku Starosta Pan Andrzej 

Pospieszyński poinformował, że Komisja zaopiniowała projekt uchwały pozytywnie- 

7 głosów „za”.  
 

Radny Pan Jarosław Jędrkowiak zapytał o koszt podłączenia do systemu monitoringu jednego 

obiektu w skali jednego miesiąca.  

Komendant Pan Krzysztof Łoniewski poinformował, że z uzyskanych informacji wynika, że jest to 

koszt ok. 3.000 zł od jednego obiektu i ok. 300 zł koszt utrzymania. W przypadku objęcia 

monitoringiem np. czterech obiektów domów pomocy społecznej cena ta jest możliwa do negocjacji.  

Radny Pan Jarosław Jędrkowiak zapytał, czy podłączenie obiektu do systemu miałoby wpływ 

na koszty ubezpieczenia.  

Komendant Pan Krzysztof Łoniewski powiedział, że nie ma takiej wiedzy.  

Radny Pan Grzegorz Marszałek uzupełniając wypowiedź Komendanta poinformował o działaniach 

prewencyjnych prowadzonych przez Zarząd Powiatowy OSP, min. poprzez szkolenia i ćwiczenia 

uczniów szkół, młodzieżowych drużyn pożarniczych, ogólnopolski turniej wiedzy pożarniczej, 

szkolenia na obozach. Zwrócił się z pytaniem do Komendanta na temat inspekcji gospodarstw 

indywidualnych.  

Komendant Pan Krzysztof Łoniewski powiedział, że Komenda prowadzi kontrole w instytucjach 

publicznych, np. w szkołach. Kontrole w obiektach indywidualnych są prowadzone tylko i wyłącznie 

po zaistnieniu zdarzenia. Kontrole mogą być prowadzone w gospodarstwach działających jako 

przedsiębiorstwo.  

 

Uchwała Nr XXXVIII/322/10 w sprawie przyjęcia informacji Komendanta Powiatowego 
Państwowej Straży Pożarnej w Gostyniu o stanie bezpieczeństwa na terenie Powiatu 
Gostyńskiego w zakresie ochrony przeciwpożarowej w roku 2009 została podjęta w wyniku 

głosowania- 19 głosów „za”, 0 głosów „przeciw”, 0 głosów „wstrzymujących się”. 
W głosowaniu wzięło udział 19 radnych.  
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Ad. 9 i) 

Projekt uchwały w sprawie przyjęcia informacji Państwowego Powiatowego Inspektora Sanitarnego 

na temat stanu sanitarnego i sytuacji epidemiologicznej Powiatu Gostyńskiego w roku 2009 

przedstawił Przewodniczący Rady Pan Robert Marcinkowski. 

Poinformował, że zgodnie z przepisem art. 12a ust. 3 ustawy z dnia 14 marca 1985 r. o Państwowej 

Inspekcji Sanitarnej, rada powiatu przynajmniej raz na rok rozpatruje informację właściwego 

inspektora sanitarnego o stanie bezpieczeństwa sanitarnego powiatu. Natomiast ust. 3a cytowanego 

artykułu stanowi, iż w związku z przedłożoną informacją radzie powiatu służy prawo występowania, 

w drodze uchwały, z wnioskami o podjęcie działań przez właściwy organ Państwowej Inspekcji 

Sanitarnej w celu zapewnienia należytego stanu bezpieczeństwa sanitarnego. W dniu 23 lutego 

2010 r. Państwowy Powiatowy Inspektor Sanitarny w Gostyniu przedłożył taką informację.  

 
Sprawozdanie przedstawiła Pani Ewa Ulanicka- Państwowy Inspektor Sanitarny.  

Sprawozdanie stanowi załącznik nr 8 do protokołu. 

Pani Ewa Ulanicka poinformowała, że podejmowane w 2009 roku, w powiecie gostyńskim, działania 

mające na celu zapobieganie epidemiom łatwo szerzących się chorób zakaźnych wynikały z aktualnej 

sytuacji epidemiologicznej i w szczególności związane były z ogłoszeniem w dniu 11 czerwca 

2009 roku 6 fazy pandemii grypy typu A/H1N1.  Prowadzono stały monitoring sytuacji 

epidemiologicznej, dotyczącej zachorowań na grypę wśród ludności zamieszkałej na terenie powiatu 

gostyńskiego. Współpracowano z dyrektorami placówek nauczania i wychowania w celu 

propagowania działań profilaktycznych dotyczących zapobiegania zakażeniom wirusem grypy wśród 

personelu szkół, przedszkoli, rodziców oraz uczniów. Współpracowano również z organami 

samorządu terytorialnego w zakresie wymiany informacji dotyczących bieżącej sytuacji 

epidemiologicznej grypy oraz zasad postępowania w przypadku wystąpienia epidemii grypy 

w powiecie gostyńskim. W 2009 roku kontynuowano działania w ramach nadzoru nad grypą opartego 

na systemie SENTINEL, którego głównym celem jest pozyskiwanie danych na temat aktywności 

wirusów na danym terenie, na podstawie wyników badań wirusologicznych próbek pobranych 

od pacjentów z objawami grypy lub grypopodobnymi. Do realizacji programu SENTINEL na terenie 

powiatu gostyńskiego w sezonie epidemicznym 2009/2010 przystąpiło 8 lekarzy podstawowej opieki 

zdrowotnej. W 2009 roku, w okresie jesienno – zimowym, od 30 chorych pobrano wymazy 

z nosogardzieli do badań w kierunku obecności wirusa grypy – w 5 przypadkach w materiale 

klinicznym potwierdzono obecność wirusa grypy typu A – w 3 przypadkach był to wirus typu A/H1N1. 

W 2009 roku na terenie powiatu gostyńskiego odnotowano ponad 3 - krotny wzrost zapadalności 

na grypę w porównaniu do roku 2008. Zarejestrowano ogółem 813 12 przypadków grypy (wsp. zap. - 

1069,1), natomiast w 2008 roku - 239 zachorowań (wsp. zap. - 315,1). Z ogólnej liczby chorych 20% 

stanowiły dzieci do lat 14 (wsp. zap. - 1307,5). Szczyt zachorowań wystąpił na przełomie stycznia 

i lutego oraz w miesiącu grudniu. 5 przypadków grypy zostało potwierdzone badaniami 

laboratoryjnymi - w materiale klinicznym stwierdzono obecność wirusa grypy typu A - 

w 3 przypadkach był to wirus grypy typu A/H1N1. Żadna z osób, u których potwierdzono obecność 
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wirusa grypy nie została zaszczepiona przeciw grypie w sezonie epidemicznym 2008/2009 

oraz 2009/2010. We wszystkich przypadkach nastąpił pełen powrót pacjentów do zdrowia. Odnosząc 

się do innych chorób zwróciła uwage na żółtaczkę pokarmową, która wystąpiła we wrześniu ub. Roku 

i było ich 28. Chorowali głównie mężczyźni w wieku ok. 20- 30 lat. W ubiegłym roku odnotowano 

8 przypadków gruźlicy, w tym 5 zachorowań na gruźlicę prątkującą (BK +). Zapadalność była 

2 - krotnie wyższa w porównaniu do roku 2008, w którym współczynnik zapadalności osiągnął 

wartość 5,3. Wszystkie zachorowania na gruźlicę płuc wystąpiły u osób dorosłych w wieku powyżej 

40 lat. 87% przypadków gruźlicy dotyczyło mężczyzn, 75% - mieszkańców wsi. W związku 

ze zgłoszonymi zachorowaniami nadzorem objęto ogółem 16 osób pozostających w kontakcie 

wysokiego ryzyka z chorymi na gruźlicę prątkującą. W 2009 roku odnotowano 3 przypadki gruźlicy 

pozapłucnej. W przypadku pozostałych chorób dane są na poziomie roku 2008. Omawiając 

bezpieczeństwo żywności powiedziała, że powstające zakłady są coraz lepsze. W 2009 roku 

na obszarze powiatu gostyńskiego nadzorowi sanitarnemu podlegało 705 zakładów produkcji i obrotu 

żywności, żywienia i przedmiotów użytku. Ogółem skontrolowano 456, co stanowi 64,7 % obiektów. 

W wyniku dokonanej oceny sanitarnej 3 obiekty zostały uznane za niezgodne z wymaganiami, 

tj. 0,8 % (w 2008 roku stwierdzono 1,5 % obiektów niezgodnych). W porównaniu do roku 2008 liczba 

obiektów niezgodnych z wymaganiami zmniejszyła się o połowę, tym samym można stwierdzić, 

iż stan sanitarny obiektów w 2009 roku uległ poprawie. 

 

Salę posiedzeń opuścili radni Pan Józef Konarczak, Pan Henryk Sadzki 

oraz Pan Kazimierz Musielak. 

Na sali pozostało 16 radnych. 

 

Przewodniczący Komisji Samorządowo- Organizacyjnej i Porządku Publicznego Pan Grzegorz 

Marszałek poinformował, że Komisja zaopiniowała projekt uchwały pozytywnie- 6 głosów „za”. 

 

Przewodniczący Komisji Spraw Społecznych Pan Alfred Siama poinformował, że Komisja 

zaopiniowała projekt uchwały pozytywnie- 6 głosów „za”. 

 
Przewodniczący Komisji Bezpieczeństwa i Porządku Starosta Pan Andrzej Pospieszyński 
poinformował, że Komisja zaopiniowała informację pozytywnie.  

 

W dyskusji głosu nie zabrano. 
 
Uchwała Nr XXXVIII/323/10 w sprawie przyjęcia informacji Państwowego Powiatowego 
Inspektora Sanitarnego na temat stanu sanitarnego i sytuacji epidemiologicznej Powiatu 

Gostyńskiego w roku 2009 została podjęta w wyniku głosowania- 16 głosów „za”, 0 głosów 
„przeciw”, 0 głosów „wstrzymujących się”. 
W głosowaniu wzięło udział 16 radnych.  
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Ad. 9 g) 

Projekt uchwały w sprawie przyjęcia informacji Powiatowego Lekarza Weterynarii o stanie 

bezpieczeństwa sanitarno - weterynaryjnego Powiatu Gostyńskiego w 2009 r. przedstawił 

Przewodniczący Rady Pan Robert Marcinkowski. 

Poinformował, że w dniu 10 marca 2010 r. Powiatowy Lekarz Weterynarii w Gostyniu przedłożył 

informację o stanie bezpieczeństwa sanitarno - weterynaryjnego powiatu gostyńskiego, w związku 

z powyższym przedkłada stosowny projekt uchwały. 

Sprawozdanie przedstawił Powiatowy Lekarz Weterynarii Pan Czesław Włodarczak. 

Poinformował, że w 2009 roku na terenie powiatu gostyńskiego nie stwierdzono żadnych 

dodatkowych chorób zakaźnych zwierząt ani chorób odzwierzęcych. Jako sukces działania Inspekcji 

należy przyjąć zwalczenie choroby Aujeszkyego u świń. Na dzień 31.12.2009 r. w powiecie 

gostyńskim znajduje się 15 stad świń zakażonych wirusem tej choroby, co stanowi 0,57% wszystkich 

stad świń. Dla porównania- są powiaty, gdzie ten wskaźnik wynosi 20%. Do tej pory na wykup sztuk 

zakażonych, na pobierania krwi, badania laboratoryjne 1.311.102 zł. Odnosząc się do enzootycznej 

białaczki bydła powiedział, że na dzień 31.12.2009 r. znajduje się jedno stado zakażone EBB, 

a siedem stad jest na uzdrowieniu. Ponadto poinformował, że wydano 1 decyzję nakazującą 

likwidację schroniska w Gostyniu ze względu na złe warunki lokalizacyjne oraz  nie odpowiednie 

wyposażenie i urządzenie.  

Sprawozdanie stanowi załącznik nr 9 do protokołu.  

 

Przewodniczący Komisji Samorządowo- Organizacyjnej i Porządku Publicznego Pan Grzegorz 
Marszałek poinformował, że Komisja zaopiniowała projekt uchwały pozytywnie- 6 głosów „za”. 

 

Zastępca Przewodniczącego Komisji Rolnictwa, Leśnictwa i Ochrony Środowiska Pan Leszek 
Kamiński poinformował, że Komisja zaopiniowała projekt uchwały pozytywnie- 7 głosów „za”. 

 

Przewodniczący Komisji Bezpieczeństwa i Porządku Starosta Pan Andrzej Pospieszyński 
poinformował, że Komisja zaopiniowała projekt uchwały pozytywnie.  

 

Radny Pan Leszek Kamiński zapytał o podpisane porozumienie z Powiatem Rawickim w sprawie 

schroniska dla zwierząt w Dalabuszkach. 

Pan Czesław Włodarczak powiedział, iż wie że takie porozumienie zostało podpisane, natomiast nie 

zna jego szczegółów.  

Radny Pan Leszek Kamiński zapytał, jak duże ma być schronisko, ile psów jest możliwych 

do przyjęcia.  

Pan Czesław Włodarczak odpowiedział, że będzie tam miejsc dla ok. 50 psów.  

Radny Pan Jarosław Jędrkowiak zapytał, czy budowa schronisko to inwestycja prywatna, 

czy publiczno- prywatna. 
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Przewodniczący Rady Pan Robert Marcinkowski wyjaśnił, że jest to zadanie własne gminy 

realizowane przez gminę przy deklaracji wsparciu prywatnego przedsiębiorcy.  

Radny Pan Krzysztof Wachowiak powiedział, że gminy mają mieć podpisane porozumienia 

na wypadek rozjechanych zwierzaków.  

Pan Czesław Włodarczak poinformował, iż corocznie zwracał się z apelem w tej sprawie. Droga 

wraz z pasem przyległym o szerokości 3 mc jest własnością zarządcy drogi. Teren poza tym pasem 

należy do gminy. Nie ma porozumienia, kto ma sprzątać zwłoki zwierzęce. Sprawa ta była także 

poruszana podczas konwentu wójtów i burmistrzów. Zgodnie z ustawą zadanie usuwania padłych 

zwierząt należy do zadań gminy.  

Radny Pan Krzysztof Wachowiak zwrócił uwagę na zmieniające się przepisy, zgodnie z którymi nie 

wolno teraz zakopać np. padłego kota w przydrożnym rowie.  

Pan Czesław Włodarczak stwierdził, że wolna tak zrobić pod warunkiem, że taka padła sztuka nie 

jest podejrzana o jakąś chorobę, a została potrącona przez pojazd.  

Radny Pan Zdzisław Kowlaczyk powiedział, że nigdy nie było sytuacji, aby w gminie Pogorzela 

lekarz weterynarii musiał zbierać zwłoki zwierząt. Zwracając się do radnego Pana Wachowiaka 

powiedział, że Gmina Pogorzela ma podpisane porozumienie ze schroniskiem dla zwierząt 

w Żerkowie.  

Pan Czesław Włodarczak potwierdził słowa swego przedmówcy.  
 

Uchwała Nr XXXVIII/324/10 w sprawie przyjęcia informacji Powiatowego Lekarza Weterynarii 

o stanie bezpieczeństwa sanitarno - weterynaryjnego Powiatu Gostyńskiego w 2009 r. została 
podjęta w wyniku głosowania- 16 głosów „za”.0 głosów „przeciw”, 0 głosów „wstrzymujących 

się”. 
W głosowaniu wzięło udział 16 radnych.  

 
Ad. 10)  
Odpowiedzi na zapytania radnych. 
Przewodniczący Rady Pan Robert Marcinkowski poinformował, że zapytanie radnego Pana 

Józefowskiego zostanie przesłane do właściwego podmiotu. 

Dyrektor Powiatowego Zarządy Dróg w Gostyniu Pan Grzegorz Mayer odpowiadając na pytanie 

dotyczące odcinka drogi od drogi 434 do Sikorzyna powiedział, że na etapie przygotowywania 

budżetu powiatu na 2010 r. zakres robót przewidzianych do wykonania obejmował 500 m 

poszerzenia bez rowów. Na dzień dzisiejszy zakres zwiększył się do 760 m z rowami. Na etapie 

proponowania budżetu koszty wynosiły 140.000 zł, dzisiaj jest to 250.000 zł. Zadanie może zostać 

wykonane za zgodą Rady Powiatu i przy współudziale finansowym Gminy Gostyń.  

Odpowiadając na pytanie radnego Wachowiaka w sprawie zamknięcia dróg powiedział, że nadal dwie 

drogi pozostają zamknięte pomimo tego, że woda się nie przelewa, ale opad wód jest wolny, są 

oblewane korpusy drogowe. Przewiduje się otwarcie w połowie kwietnia drogi Karzec- Rokosowo, 

natomiast Karzec – Pudliszki ok. 10 maja.  
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Odnosząc się do kwestii sprzątania drogi poinformował, że kiedyś obowiązkiem właściciela było 

sprzątanie na wysokości posesji do połowy jezdni, dzisiaj właściciel sprząta tylko chodnik i musi 

zagospodarować materiał powstały po posprzątaniu. Wszystkie gminy mają podpisane porozumienia 

z PZD na sprzątanie – sprzątają jezdnie, nie chodniki. Zabranie materiału posprzątanego przez 

właściciela posesji jest dobrą wolą gminy.  

Dyrektor ustosunkowując się do uwagi radnego z Pogorzeli powiedział, że w pierwszej kadencji 

i na początku drugiej, ze względu na duże zniszczenie dróg przejętych przez powiat, wykonywano 

tylko profilowania masą. W jednych miejscach tej masy jest 3- 4 cm, w innych ok. 1,5 cm. Jest to 

kilkanaście kilometrów dróg, głównie IV standardu, gdzie dzisiaj musiałaby zostać położone warstwy 

ścieralne o grubości min. 5 cm na całej szerokości. Koszt położenia 1 km takiej nawierzchni 

to ok. 200.000 zł. Na dzień dzisiejszy będzie prowadzone frezowanie. Została podpisana umowa 

na wykonywanie remontu masą na gorąco. 

Radna Pani Kazimiera Puślednik zwrócił uwagę, że dzisiaj każdy jest zobowiązany do opłacenia 

wywozu śmieci. Ponieważ posesja na której mieści się przedszkole jest bardzo duża, tych śmieci 

również jest sporo. Zapytała, czy zatem za wywóz śmieci nie powinien odpowiadać właściciel drogi.  

Dyrektor Pan Grzegorz Mayer odpowiedział, że nie ma takiej możliwości. Liście można 

kompostować, natomiast ziemię można zagospodarować w inny sposób. Gdy problem dotyczy 

przedszkola, powinna się tym zająć gmina.  

Radny Pan Krzysztof Wachowiak zwrócił się o ustosunkowanie się do pisma WZIR. Po zalaniu dróg 

w 2007 r. powiat występował o odszkodowanie do WZIRU. Radny zapytał, czy Dyrektor Halec 

zwracał wówczas na to uwagę.  

Dyrektor Pan Grzegorz Mayer odpowiedział, że Dyrektor Halec podlega pod Marszałka 

Województwa, planuje dużo robót z których wiele nie wykonuje. Raport NIK wskazuje na słaby stan 

wałów powodziowych w Polsce, słabe prowadzenie regulacji rzek czy rowów. Przepust na drodze 

Pudliszki – Rokosowo został wybudowany w 1974 roku i jego stan jest bardzo dobry, średnica rur 

2 x 1500. Woda tam stoi, ale przepust nie jest tego powodem, gdyż woda stoi na całej drodze. 

Faktycznie na całej drodze musiałby zostać wybudowany wiadukt. W związku z powyższy niezbędne 

jest pobudowanie zbiornika retencyjnego. Jako przyczynę powstałego stanu podaje też niewłaściwe 

utrzymanie rowów, gdzie koszona trawa nie jest z nich usuwana. Dodał, że nie będzie odpowiadał 

na pismo Pana Halca. W trakcie projektowania przebudowy PZD będzie sugerował, aby WZIR 

przebudował przepust będący właściwie rowem melioracyjnym.  

Radny Pan Krzysztof Wachowiak powiedział, że na spotkaniu dotyczącym budowy zbiornika 

retencyjnego w Rokosowie Dyrektor Halec przede wszystkim za obecny stan rzeczy obwinia Starostę.  

Starosta Pan Andrzej Pospieszyński powiedział, że nie będzie odnosił się do zachowania 

Dyrektora Halca. Ponadto powiat nie będzie odpowiadał za wszystkie łąki i sprawy melioracyjne, 

nie ma na to środków. Zapewne droga ta będzie w okresie roztopów zamykana do czasu 

pobudowania zbiornika. Powiat przekazał środki na zaprojektowanie zbiornika i wstępne prace.  

Przewodniczący Pan Robert Marcinkowski zwrócił uwagę, że jedno z zapytań dotyczyło opieki 

pielęgniarskiej w domach opieki społecznej. Odpowiedź na to pytanie udzielona została przy okazji 
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dyskusji przy omawianiu zmian w budżecie powiatu. Ponadto radny Pan Krzysztof Wachowiak pytał  

 rejestr interpelacji i wniosków oraz sprawę przekazania złożonego przez siebie wniosku. 

Przewodniczący odpowiedział, że zgodnie z instrukcją kancelaryjną pod numerem 0045 prowadzony 

jest rejestr interpelacji i wniosków radnych. Wniosek radnego został zarejestrowany pod pozycją 25 

w roku 2009 i dotyczył zaproszenia przedstawicieli Ministerstwa Rolnictwa w związku z sytuacją 

w mleczarstwie – adnotacja Biura Rady- wniosek przekazano do Komisji Rolnictwa, Leśnictwa 

i Ochrony Środowiska. Odpowiedź mówiła o zamiarze zorganizowania spotkania we wrześniu 

lub październiku 2009 roku. Ponadto Przewodniczący dysponuje dokumentacją na ten temat. Pismem 

z dnia 23 lutego 2009 r. zwrócił się do Przewodniczącego Komisji Rolnictwa, Leśnictwa i Ochrony 

Środowiska o treści: „Podczas XXV sesji Rady Powiatu Gostyńskiego radny Pan Krzysztof 

Wachowiak zwrócił uwagę na pogarszającą się sytuację w branży mleczarskiej, w związku z czym 

złożył wniosek dotyczący zaproszenia przedstawicieli Ministerstwa Rolnictwa w celu przedstawienia 

podejmowanych działań w tej sprawie. W związku z powyższym proszę, aby Komisja przedstawiła 

możliwości zorganizowania takiego spotkania, jego formę, tematykę oraz listę osób mających w nim 

uczestniczyć. Po przedstawieniu ww. informacji wystąpię do Zarządu Powiatu z wnioskiem 

o zapewnienie technicznej obsługi spotkania.” Na wniosek otrzymał trzykrotnie odpowiedzi- 

raz że Komisja rozpatrzy wniosek w terminie późniejszym, dwa- że rozpatrzył negatywnie, trzy- 

że zorganizuje takie spotkanie w miesiącu wrześniu bądź październiku. Przewodniczący Rady 

Powiatu nie jest wstanie organizować pracy Komisji, nie leży to w jego kompetencjach. Być może 

temat będzie kontynuowany na posiedzeniu Komisji, skoro radny go w tej chwili porusza.  

Starosta Pan Andrzej Pospieszyński powiedział, że w tej chwili nie posiada informacji na temat 

ilości zalanych hektarów, nie robiono takich pomiarów. Podtopienia są małe w stosunku do 

zapowiadanych a występują zwykle w tych samych miejscach. Ponadto Gminy nie zgłaszały tego 

typu danych ani podtopień mających charakter ponadgminny.  

Naczelnik Wydziału Rolnictwa, Leśnictwa i Ochrony Środowiska Pan Andrzej Szumski 
poinformował, że wg danych otrzymanych w tym tygodniu podtopieniu uległo- w Gminie Borek 20 ha, 

w Gminie Gostyń, 105 ha, w Gminie Krobia 505 ha, w Gminie Poniec 825 ha.  

 

Ad. 11) 
Wnioski i oświadczenia radnych. 
Radny Pan Grzegorz Marszałek zwrócił się z pytaniem do Dyrektora Pana Grzegorza Mayera, 

jako szefa komisji ds. Bezpieczeństwa Ruchu Drogowego na Drogach Powiatowych i Gminnych 

na terenie Powiatu Gostyńskiego, aby zająć się uskokiem na drodze wojewódzkiej między Borkiem 

a Zimnowodą w miejscowości Cielmice na przepuście. Jest to miejsce szczególnie niebezpieczne, 

gdzie zdarzają się często kolizje i wypadki.  
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Ad. 12) 

Wolne głosy. 
Przewodniczący Rady Powiatu Pan Robert Marcinkowski poinformował, że miał okazję 

uczestniczyć w dwóch uroczystościach. Uczestniczył w X- leciu Oddziału Powiatowego Zarządu 

Ochotniczych Straży Pożarnych, gdzie odebrał podziękowanie dla Rady Powiatu. Również 

podziękowanie odebrał od Pana Komendanta Piotra Janickiego, który 16 lutego br. zakończył pracę 

w naszej Komendzie Powiatowej Policji. Ponadto Przewodniczący: 

- przypomniał, że do dnia 30 kwietnia należy złożyć oświadczenia majątkowe,  

- zachęcił do udziału oraz sponsorowania II Pucharu Ligii Piłki Nożnej Halowej Amatorskich drużyn 

Powiatu Gostyńskiego, finał odbędzie się 10 kwietnia br.  

- w imieniu Księdza proboszcza parafii Farnej w Gostyniu zaprosił radnych oraz pracowników 

Starostwa do udziału w Miejskiej Drodze Krzyżowe, która odbędzie się w dniu jutrzejszym 

o godz. 19:00. Trasa prowadzi od Pomnika Serca Jezusowego do kościoła Świętego Ducha. 

Radni oraz pracownicy samorządowi niosą krzyż od I stacji.  

- otrzymaliśmy pismo Pana Edmunda Skoczylasa. Są to materiały i opracowania na temat budowy 

kopalni odkrywkowej węgla brunatnego w tzw. Rowie Poznańskim. Materiały te zostały 

przekazane Burmistrzowi Krobi.  

- otrzymaliśmy Zarządzenie Wojewody w sprawie ustalenia liczby radnych wybieranych do rad 

gmin i rad powiatów w województwie wielkopolskim oraz Sejmiku Województwa Wielkopolskiego, 

- wpłynęło Pismo Dyrektora PCPR kierowane do Wicewojewody Wielkopolskiego informujące 

o sposobie realizacji zaleceń pokontrolnych, 

- wpłynęło również pismo Dyrektora DPS W Chwałkowie dotyczące realizacji zaleceń 

pokontrolnych z kontroli przeprowadzonej przez Komisję Rewizyjną w dniu 18 listopada 2009 r. 

- otrzymaliśmy również pismo PKP będące odpowiedzią na wniosek radnego Kamińskiego.  

Wszystkie ww. pisma są dostępne do wglądu w Biurze Rady.  

Przewodniczący poinformował, że sesja absolutoryjna planowana jest na dzień 22 kwietnia.  

Zastępca Dyrektora Powiatowego Urzędu Pracy w Gostyniu Pan Andrzej Czupryński 
odpowiadając na pytanie radnego Pana Jarosława Jędrkowiaka poinformował, że bezrobocie 

na konie lutego 2009 r. wynosił 12,4 %, tj. zarejestrowanych 3.949 bezrobotnych. Na koniec lutego 

2010 r. zarejestrowanych było 4.541 bezrobotnych, tj. ok. 13,9 %.  

 

Ad. 13) 

Wobec wyczerpania porządku obrad Przewodniczący Rad zamknął XXXVIII sesję Rady Powiatu 

Gostyńskiego o godz. 17:50.  

 

 

 

Protokołowała  

Elżbieta Mikstacka 

 


